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V Stropkove objavili viac ako 1 000 kartónov nelegálnych cigariet
Colníci mali na východnom 

Slovensku počas predminulého 
víkendu „veselo.“ V Stropkove pri 
kontrole colníci chyti li pašeráka ci-
gariet. Páchateľa od tohto skutku 
neodradilo ani to, že podobné prob-
lémy mal už v minulosti . Pol hodin-
ku po polnoci zastavili biele osobné 
auto s diplomati ckými značkami. 
Vodič Mykhaylo V. (31) z Ukrajiny 
na výzvu colníkov deklaroval, že 
„prepravuje skonfi škované ciga-
rety v blokoch 1 000 kartónov.“ 
Z Ukrajiny vraj prišiel na Slovensko 
cez Vyšné Nemecké a cigarety mu 
naložili neznáme osoby do auta 
v Michalovciach. Únik na daniach je 

v tomto prípade predbežne v hod-
note 18 920 eur. „Preverovaním 
colníci zisti li, že pri vstupe na úze-
mie Slovenska malo auto košické 
evidenčné čísla. Vodič sa k veci 
vysvetlenia evidenčných čísel vozi-
dla vyjadril, že na Slovensko prišiel 
s košickými značkami a diploma-
ti cké evidenčné čísla aj s preuka-
zom na jeho meno mu dali v meste 
Michalovce neznáme osoby, ktoré 
mu naložili aj predmetné cigare-
ty. Neskôr colníkom tvrdil, že sa 

zúčastnil bojov v Doneckej oblasti  
Ukrajiny za proukrajinskú armá-
du pričom v boji mal usmrti ť 13 
ľudí,“ informovala hovorkyňa fi -
nančnej správy, Patrícia Macíková. 
Mykhaylo V. bol už v roku 2006 stí -
haný za pašovanie cigariet s trestom 
vyhostenia zo SR na dobu 4 rokov. 
„Vyšetrovateľ Kriminálneho úradu 
fi nančnej správy prípad vyšetruje 
a ukrajinského pašeráka zaisti l,“ 
dodala Macíková. 

-jg-

Oslavy stolného tenisu v Stropkove vyvrcholili 
svetovou šou dvojice Orlowski – Pánsky!

Viac na str. 13 a 14
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Editoriál
Nedávno som bola s kama-

rátkou na káve v jednom zo strop-
kovských podnikov. Rozprávali 
sme sa, smiali, keď nás v tom zra-
zu oslovil starček s prosbou, či si 
k nám môže prisadnúť. Súhlasili 
sme. Bol to veľmi milý pán v ro-
koch, ktorý s nami debatoval viac 
ako hodinu. Z jeho rozprávania 
sme sa dozvedeli, že zostal úplne 
sám. Manželka, s ktorou vychoval 
dvoch synov a jednu dcéru, mu 
pred niekoľkými rokmi zomrela. 
Spýtali sme sa, kde sú teraz jeho 
potomkovia. Jeho odpoveď nás 
však veľmi zarazila. Odpovedal, 
že sa na neho jednoducho vy-
kašlali. Z jeho slov a očí bolo cíti ť 
veľký smútok a sklamanie z toho, 
že ho opusti li práve tí , ktorým 
obetoval celý svoj život. Ľudia 
by nemali zabúdať na tých, ktorí 
pri nich stáli a vychovali ich. Bez 
nich by zrejme nikdy neboli tam, 
kde sú. Každý z nás je najprv ma-
lým dieťaťom a neskôr z neho 
vyrasti e dospelý človek. Roky, 
práca a nová rodina však nie sú 
dôvodom na to, aby sme zabud-
li na tých, vďaka ktorým sme na 
tomto svete.

Služba je pripravená na zimné obdobie
V posledných predpovediach 

počasia sa viacerí odborníci zhod-
li, že zima bude krutá nielen pre 
Slovensko, ale aj celý svet. Máme 
rátať s extrémami, celú zimu môže 
snežiť alebo pršať, triasť mráz ale-
bo na nás zhora bude svieti ť slnko. 
Hlavne na severovýchode Slovenka 
zima za posledné roky ukázala, čo 
je v jej moci a dopriala nám nielen 
mráz, ale aj bo-
hatú snehovú ná-
dielku. Inak tomu 
nebude vraj ani 
teraz. O tom, ako 
je mesto priprave-
né na prvé sneže-
nie sme sa infor-
movali na Službe, 
m. p. v Stropkove 
u Dušana Lukáča. 

Mesto Stropkov 
má na zimnú údrž-
bu k dispozícii 
stroje, s ktorými 
disponovalo už aj 
v minulosti , na-
príklad traktory 
Zetor 8145 a 7011, 
Multi car M25, posypovač s pluhom 
a UNC Hyundai s pluhom. „Všetky 
ti eto mechanizmy sú v súčasnosti  
pripravené v prípade snaženia vy-
raziť na cesty. Okrem nich bol zakú-
pený Multi car M25 s pohonom 4x4 
s novým šnekovým posypovačom 

z dôvodu zrýchlenia a zefektí vne-
nia zimnej údržby, hlavne v ťažko 
dostupnom teréne,“ vysvetlil D. 
Lukáč. O údržbu a zjazdnosť miest-
nych komunikácií sa v zimnom ob-
dobí okrem stálych zamestnancov 
mestského podniku stará aj odde-
lenie verejnoprospešných služieb. 
„Čo sa týka ručného čistenia mest-
ských komunikácií vykonávajú ju aj 

zamestnanci VPP a MOS (malých 
obecných služieb).“ 

Hlavnou úlohou zimnej údržby 
je odstránenie, prípadne zmier-
nenie nedostatkov v zjazdnosti  
a schodnosti  ciest a chodníkov. 
Vzhľadom na minuloročný problém, 
na ktorý reagoval samotný primátor 
a vyjadril k nemu rázne stanovis-
ko sme sa pýtali, aké sú opatrenia 
v prípade, že sa zopakuje husté a vý-
datné sneženie aj tento rok. „Počas 
sezónnej zimnej údržby má Služba 
m.p. Stropkov spracovaný Postup 
prác pri zabezpečovaní zimnej 

údržby na roky 2015 - 2016 s po-
stupom prác pri odhŕňaní a posype 
(s hore uvedenými) mechanizmami 
na spravovaných komunikáciách. 
Počas pracovných dní od 04.00 
hod. do 15.30 hod. a podľa potre-
by, v dňoch pracovného pokoja od 
04.00 hod., podľa potreby a v prí-
pade intenzívneho sneženia podľa 
potreby. Okrem toho sú spracované 

aj Pohotovostné 
služby na zim-
nú údržbu s vo-
pred určenými 
zamestnancami 
v dňoch od pon-
delka až nedele, 
od 21.00 hod. do 
6.00 hod. ráno. 
Vzhľadom na 
aktuálny vývoj 
počasia s poho-
tovostnými služ-
bami začíname 
od tohto víken-
du, t.j. od sobo-
ty, 21. 11. 2015.“ 
Keďže činnosti  
súvisiace so zim-

nou údržbou nie je možné presne 
naplánovať, pripravenosť musí byť 
na úrovni. V priebehu zimných me-
siacov k zlepšeniu zjazdnosti  ciest 
a chodníkov zamestnanci používajú 
viaceré materiály. Za podnik sa p. 
Lukáč ďalej vyjadril, že „na začiatok 
sezóny má Služba dostatok posy-
pového materiálu, napr. kamenivo 
frakcie 4-8 a posypovú soľ, ktoré 
budeme počas zimnej údržby pod-
ľa potreby pravidelne dopĺňať.“ 
Na záver dodávame, že Služba m.p. 
Stropkov spravuje na území mesta 
cca 40 km komunikácií.  -jg-

Do štvrtkového protestu sa 
stropkovskí učitelia nezapojili

Minulý štvrtok malo na 
Slovensku viac ako 170 škôl upra-
vené vyučovanie, niektoré z nich 
boli dokonca celkom zatvorené. 
Učitelia išli na protest darovať krv 
alebo zašli na prehliadku k lekárovi. 
Tento protest začala Iniciatí va bra-
ti slavských učiteľov, aby upozornila 
na zlý stav školstva a nízke platy. 
Nezapojili sa však len školy z brati -
slavského kraja, ale aj mnohé iné. 
Iniciatí va brati slavských učiteľov sa 
ti ež ospravedlnila rodičom, ktorým 
vznikli v súvislosti  s priebehom ak-
cie problémy so zabezpečením sta-
rostlivosti  o ich deti . Pedagógovia 
podporili výzvu Slovenskej komory 
učiteľov, ktorí žiadajú zvýšenie pla-
tov o 140 eur od budúceho roka 
a o ďalších 90 eur od januára 2017, 

o 400 miliónov eur viac na vyrov-
nanie rozdielov vo vybavenosti  
škôl, návrat kreditov pre učiteľov 
za rozširujúce štúdium, vzdelávanie 
v zahraničí a tvorivé akti vity, ti ež mi-
nisterskú komisiu na prehodnotenie 
systému konti nuálneho vzdelávania. 
K tejto problemati ke sa vyjadril aj 
Juraj Draxler. „Súhlasím a zároveň 
hovorím, že kľúčový moment budú 
marcové voľby a zostavovanie 
programového vyhlásenia vlády. 
V tomto dokumente sa musí odra-
ziť základná politi cká garancia, že 
do školstva pôjde v nasledujúcom 
období viac fi nancií,“ dodal. Čo sa 
týka stropkovských škôl, ako sme sa 
dozvedeli, štvrtkového protestu sa 
nezúčastnila ani jedna z nich.

-pet-

Pred piati mi rokmi, vo vydaní č. 
48 sme verejnosť informovali o tom, 
že dnes už bývalý prezident, Ivan 
Gašparovič, navští vil ZŠ na Mlynskej 
ulici. V tom čase bolo tesne pred ko-
munálnymi voľbami. Do Stropkova 
vtedajšia hlava štátu zavítala, aby 
slávnostne spolu s vedením a žiakmi 
prestrihli pásku a ofi ciálne otvorili 
celý zrekonštruovaný objekt školy. 
Dievčatá v krojoch si prezidenta uc-
ti li starým zvykom, chlebom a soľou. 
Gašparovič sa prítomným prihovoril 
slovami vďa-
ky riaditeľovi 
a primátorovi 
za pozvanie. 
Rovnako sa 
prihovoril aj 
študentom. 
„Vždy, keď 
prídem me-
dzi mladých 
ľudí, mám 
taký zvlášt-
ny pocit, 

Vážení čitatelia!
Prichádzame k Vám s novou rubrikou Kedysi sme písali... V nej sa bu-

dete mať možnosť dočítať, o čom sme na stránkach Stropkovského Spektra 
písali o Stropkove a jeho okolí v predchádzajúcich rokoch.

Kedysi sme písali...
že prichádzam medzi tých, ktorí 
nemajú starosti . Ale viete, to nie 
je natrvalo, aj vás do budúcnosti  
čaká mnoho prekvapení, ktoré si 
dnes neviete ani predstaviť. Chcem 
vám povedať, že chodenie do ško-
ly je to, čo vás pripravuje na ďalší 
život.“ V závere stretnuti a ešte raz 
poďakoval učiteľom, že v nových 
priestoroch budú „dávať rady do 
života, že vás budú vzdelávať, a že 
si budete spolu vychádzať.“

-jg-

Ilustračné foto
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Medzinárodných a svetových dní je v kalendári mnoho. Na jeden deň pripadá niekedy aj viac „sviatkov.“ Ako sme zisti li, tak presne 23. november pat-
rí Svetovému dňu svokier, o ktorých kolujú rôzne reči a prirovnania, ba dokonca si na svoju adresu vyslúžili aj slušnú zbierku vti pov. Tak ako existuje veľa 
typov ľudí, existuje aj veľa typov svo-
kier. V súvislosti  s ich sviatkom nás 
zaujímalo, aké máte skúsenosti  vy. 
Prečítajte si niekoľko z publikovateľ-
ných odpovedí, aj keď na túto tému 
sa veľa ľuďom vyjadrovať nechcelo.

AnketaAnketa AnketaAnketaAnketa
Aké máte skúsenosti s vašou svokrou?

-jg-

p. Katka (Medzilaborce): So 
svojou svokrou som na začiatku 
mala malý problém. Do všetkého sa 
miešala a myslela si, že je nenahra-
diteľná. Hlavne svorky, ktoré majú 
nevesty by si mali uvedomiť, že ich 
synovia majú vlastné rodiny a ne-
musia za nimi chodiť ako ti eň.

p. Emil (Stropkov): Moja svokra 
už síce nežije, ale nemôžem pove-
dať, že bola zlá. Vždy keď mohla sa 
nám aj so svokrom snažili pomôcť, 
hlavne keď sme mali malé deti . 
Teraz sa snažíme pomáhať my.

Peter (Holčíkovce): Svokru 
ešte nemám, ale čoskoro budem. 
Priateľkina mama je v pohode, za-
ti aľ som nezažil, aby sa do niečoho 
montovala. Ak je treba, svoj názor 
si povie, ale nepresadzuje ho na-
silu. Dúfam, že to tak ostane aj do 
budúcnosti .

XY: Mojej svokre na päťde-
siat percent vďačím za to, že sme 
dnes s mojou polovičkou už bývalí 
manželia. Nič viac k tomu dodať už 
netreba.

Marti n (Svidník): Na tému 
svokra som už počul od svojich zná-
mych kadečo. Ja osobne som rád, 
že s ňou problém nemám. Vždy keď 
niečo potrebuje, tak mi zavolá, či jej 
s tým budem vedieť pomôcť alebo 
naopak. Asi ma má rada aj ona, keď-
že mi vždy navarí.

Laco (Stropkov): Ja mám svoju 
svokru rád, aj napriek tomu, že ma 
ona neznáša. Sám mám zaťa a mys-
lím si, že vychádzame spolu normál-
ne. Zati aľ sme si neskočili do vlasov. 
(smiech)

p. Viera (Stropkov): Osobne 
svokru nemám, ale môžem pove-
dať, že existujú svokry a svokry. Pri 
svojej práci vidím, ako sa naprí-
klad správajú k svojim nevestám. 
Niektoré by na svoje nevesty nedali 
dopusti ť a radia sa s nimi, ale stretla 
som sa aj s takými, ktoré sa do všet-
kého miešajú a nedajú si poradiť.

Rok po komunálnych voľbách sme sa porozprávali s primátorom
O. Brendza: 15. novembrom sa mi obrátil život hore nohami, 

samozrejme, v tom pozitívnom zmysle

Na otázku, ako sa mu zmenil život 
za posledný rok mal jasnú odpoveď. 
„Zmenilo sa všetko. Dá sa povedať, 
že 15. novembrom sa mi obráti l ži-
vot hore nohami, samozrejme, v tom 
pozití vnom zmysle. Bola to pre mňa 
zmena, pretože som sa po sedem-
násti ch rokoch začal v novej pozí-
cii zaoberať omnoho širšou 
problemati kou, ako dovtedy 
na katastri nehnuteľností . 
Tam som bol zvyknutý na 7,5-
hodinový pracovný čas. Pri 
terajšej práci neexistuje ča-
sové obmedzenie, k dispozícii 
som 24 hodín denne, sedem 
dní v týždni a de facto 365 dní 
v roku.“ 

Pýtali sme sa aj náročnosť 
primátorského povolania. 
„Počas štyroch rokov som ako 
poslanec mesta spolu s kole-
gami poukazoval na riadenie 
mesta a chyby, ktoré sme vní-
mali z nášho pohľadu a na-
vrhovali, ako by sme to uro-
bili my, keby sme boli na ich 
mieste. Komunálne voľby to 
zmenili a od ľudí sme dostali 
mandát na nasledujúce štyri roky. 
Náročné je každé vedúce postavenie, 
preto nie je jednoduché ani prevziať 
mandát, ktorým do vás ľudia vložili 
svoju dôveru, ale nebojíme sa toho. 

V nedeľu, 15. novembra, uplynul jeden rok od komunálnych volieb. 
V tých minuloročných sa o post primátora mesta Stropkov uchádzalo päť 
kandidátov. Najviac voličov sa rozhodlo zahlasovať za nezávislého kandi-
dáta č. 3, JUDr. Ondreja Brendzu. Na hlasovacích lístkoch sa jeho meno 
vyskytlo 2737-krát, čím sa do primátorského kresla posadil na štyri roky. 
V tejto súvislosti  nás zaujímalo, do akej miery mu víťazstvo vo voľbách 
zmenilo život, čo sa mu už podarilo splniť z jeho predvolebného programu, 
aké sú vyhliadky do budúcnosti  a ďalšie zaujímavosti  aj z jeho osobného 
života nám prezradil na priateľskom stretnutí .

Stále hovorím a možno sa budem 
opakovať, že mám, čo som chcel, 
a verím tomu, že spoločne s vedením 
mesta a plnej zodpovednosti  bude-
me robiť správne rozhodnuti a a sna-
žiť sa vložiť do toho všetko úsilie, aby 
to malo hlavne pozití vny dopad aj do 
budúcnosti .“

Zaujímalo nás, čo sa napríklad 
už podarilo splniť za posledný rok 
z predvolebného programu. „Moja 
predvolebná kampaň pozostáva-
la z niekoľkých pilierov. Ja osobne 

zastávam názor, že predvolebný 
program by nemal byť len o pred-
volebnej kampani. Už ako poslanec 
som vravieval, že volebný program si 
robíme každý deň, každým skutkom, 
každým činom. Na zhodnotenie, čo 
všetko sme splnili bude možné naj-
lepšie odpovedať po štyroch rokoch. 
Čo sa týka posledného roka, hodno-
ti ť ho budeme na verejnom odpočte 
v decembri, ktorý pripravujeme pre 
stropkovskú verejnosť. Ale, ak by 
som mal rozdeliť posledný rok, tak by 
som ho rozdelil na dve polovice. Prvá 
časť roka bola hlavne o tom, aby sme 
dobehli všetky projekty, ktoré začali 
ešte naši predchodcovia. Išlo o pro-
jekty Stretnuti e kultúr Karpatského 

pohraničia, v rámci ktorého 
sa zrekonštruovalo kultúrne 
stredisko, projekt Rómskeho 
komunitného centra a pro-
jekt obnovy prímestskej re-
kreačnej zóny pod vlekom. 
Každý jeden projekt by mal 
byť prínosom pre mesto 
a jeho obyvateľov. Každý 
jeden z týchto projektov 
nám sťažil situáciu, pretože 
predošlé vedenie ich riadilo 
ako riadilo, čím nám skom-
plikovalo život. Museli sme 
vynaložiť enormné úsilie, 
aby sa nám podarilo predĺ-
žiť zmluvu na rekonštrukciu 
budovy kultúrneho stredis-
ka do marca 2015. Pôvodná 
zmluva bola podpísaná do 
konca roka 2014. Bolo jas-

né, že sa to nesti hne a hrozilo, že 
mesto bude musieť znášať celú čiast-
ku 660 000 eur z vlastného rozpočtu. 
Pri komunitnom centre boli naprí-
klad pozastavené stavebné práce 

a z rozpočtu bolo vyrobených pri-
bližne 20 % z investí cie, ktoré neboli 
preplatené. Hlavne v prvých dňoch, 
keď sme nastupovali do úradu, nešli 
sme písať pomyselné čierne knihy, 
ale to obdobie bolo hlavne spojené 
s hasením problémov po predošlom 
vedení, ktoré by mali dopad predo-
všetkým na verejné fi nancie v meste. 
V súčasnosti  sú už obe stavby skolau-
dované a uvedené do života. Lenže, 
prišla druhá etapa čo sa týka dokla-
dovania. Skrz toho, že sa to robilo 
ako sa to robilo a my dodnes nemá-
me refundované fi nančné prostried-
ky v celkovej výške zo spomínaných 
projektov. S touto skutočnosťou sa 
musíme vyrovnať s čo najmenším 
dopadom na rozpočet mesta.“

Početné problémy ovplyvnili aj 
naplánované veci. „Všetci naraz čaka-
li, že sa všetko expresne zmení. Kto 
však riadil a fungoval v štátnej sprá-
ve a samospráve vie, o čom to je. Za 
našej réžie nastali personálne zmeny 
na postoch, kde si to žiadala situá-
cia. Vymenil sa prednosta, hlavný 
kontrolór, náčelník mestskej polície, 
štatutár Byhosu, manažment Služby. 
Niekto povie, že to je málo, iný, že to 
je dosť. Základným heslom, ktorým 
sme šli do volieb bolo, že nejdeme 
riešiť ľudí, pozície a posty, ale ideme 
riešiť problémy. Tam, kde sa to javilo 
ako najakútnejšie sme vykonali zme-
ny s cieľom naštartovať veci podľa 
našich predstáv. Podarilo sa nám 
zriadiť detské ihrisko, workoutové ih-
risko, aktí vne podporujeme aj šport. 
Nielen futbal, ako si mnohí mysleli, 
ale do Stropkova sa opäť vráti l na-
príklad box. Juniorky I. volejbalo-
vej ligy, ktoré pred tým v mestskej 

(Pokračovanie na strane 5)
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Smútočné oznámenie
Najväčšia láska na svete zomiera,
keď oko mamkine navždy sa zatvára.
Spi sladko, snívaj svoj večný sen,
v spomienkach sme pri tebe každý deň.
S hlbokým zármutkom oznamujeme, že nás dňa 

14. 11. 2015 vo veku 75 rokov navždy opusti la naša 
najdrahšia mamka, svokra, babka a prababka Irena 

Bajcurová zo Stropkova. Ďakujeme všetkým, ktorí sa s ňou prišli rozlú-
čiť na jej poslednej ceste, za prejavy sústrasti  a kveti nové dary.

S láskou spomínajú syn Jaroslav, dcéry Mária a Jana s rodinami.

Spomienka
Dňa 13. novembra 2015 uplynul rok, čo od nás odiš-

la do večnosti  naša milovaná mamka, svokra, babka 
a prababka Mária Mikčová z Vyšného Hrabovca.

S láskou a vďakou na ňu v modlitbách spomína 
smúti aca rodina.

Spomienka
„Dotĺklo srdce, prestalo biť,
skončilo svoju púť, nechceme na Teba zabudnúť.
Slza v oku, v srdci žiaľ,
čo drahé nám bolo, osud vzal.
Odišiel si bez toho, tak náhle,
aby Tvoje ústa aspoň zbohom dali.
Len ten, kto niekoho navždy stratí  vie,
čo je bolesť a žiaľ. 
Tá rana v srdci stále bolí a zabudnúť nedovolí.“

Dňa 22. novembra 2015 uplynulo deväť rokov od náhlej smrti  nášho 
drahého manžela, otca a dedka Imricha Jelínka zo Stropkova. 

S láskou spomínajú manželka, dcéra a syn s rodinami.

Spomienka
Dňa 23. novembra 2015 uplynuli dva roky, čo nás 

navždy opusti la naša drahá manželka, matka a babička 
Alžbeta Pabinová z Duplína. Kto ste ju poznali, venujte 
jej ti chú spomienku a modlitbu.

S láskou spomína manžel Michal,
dcéry Olinka, Betka, Marti nka s rodinami

a sestry Mária a Anna s rodinami.

Spomienka
„Mala nás všetkých rada
a chcela ešte veľmi žiť,
no prišla tá chvíľa,
keď musela do večnosti  ísť.
Osud Ti nedoprial s nami dlhšie byť,
no v srdciach našich budeš navždy žiť.
Spi sladko, mamka naša, 
ti chučko snívaj svoj veľký sen, a ver, 
že nikdy nezabudneme na ten smutný deň.“

Dňa 24. novembra 2015 uplynie osem rokov, čo nás opusti la man-
želka, mamka a babka Helena Suchaničová z Duplína. 

S láskou a úctou spomínajú manžel Milan, syn Ľuboš,
synovia Marti n, Marián a dcéra Monika s rodinami.

XIV. ročník Metodovho memoriálu sa niesol 
v duchu Roka zasväteného života

V nedeľu, 15. novembra 2015 
sa v divadelnej sále kultúrneho stre-
diska uskutočnilo umelecké kultúr-
ne podujati e Metodov memoriál. 
Tento rok to bolo už po štrnásty raz 
od beati fi kácie, čo mesto Stropkov 
spoločne s Redemptoristami, kláš-
torom v Stropkove a Chrámovým 
zborom sv. Cyrila a Metoda pri 
chráme a kláštore redemptoristov 
v Stropkove zorganizovali na počesť 
blahorečenia mučeníka Metoda 
Dominika Trčku tradičný koncert 
duchovných chrámových zborov. 
„Keď 4. novembra 2001 na Námestí  

svätého Petra v Ríme, počas sláv-
nostnej ponti fi kálnej sv. omše dnes 
už sv. Ján Pavol II. vyhlásil Božích 
služobníkov, biskupa Petra Gojdiča 
OSBM a rehoľného kňaza Dominika 
Trčku za blahoslavených, naša cir-
kev tak dostala krásny dar. Krásny 
dar práve v osobe blahoslavených 
mučeníkov a orodovníkov. Z toho 
dôvodu, sa pred štrnásti mi rokmi 
k novodobej histórii nášho mesta 
Stropkov pridružila ďalšia, milá 
slávnosť blahoslaveného Metoda,“ 
povedal v úvode o. Pacák, ktorý 
nás duchovným slovom sprevádzal 
celým programom. Pred preplne-
nou sálou ako prvý vystúpil domáci 
zbor pod taktovkou p. Daniela Hica. 
Pozvanie prijali aj Ženský chrámový 
zbor Dimitrios z Poráča, Spevácky 
zbor sv. Jozefa pri bazilike minor 
v Michalovciach, Spevácky zbor 
sv. Jána Krsti teľa pri katedrálnom 
chráme sv. Jána Krsti teľa v Prešove 
a Kňazský spevácky zbor Košickej 
eparchie. Pomedzi jednotlivé vystú-
penia zborov sa prítomným o. Pacák 
prihováral slovami z apoštolského 
listu Svätého Otca Franti ška, ktorý 
napísal pri príležitosti  Roka zasvä-
teného života. „Drahí zasvätení 
a zasvätené! Píšem vám ako Petrov 
nástupca, ktorému Pán Ježiš zveril 
úlohu utvrdzovať svojich bratov 
vo viere (Lk22, 32), a píšem vám 
ako váš brat, zasvätený Bohu ako 
vy. Spoločne ďakujeme Otcovi, 
ktorý nás povolal, aby sme nasle-
dovali Ježiša v plnom stotožnení 
sa s jeho evanjeliom a v službách 

Cirkvi, a vlial do našich sŕdc Ducha 
Svätého, ktorý nám dáva radosť a 
umožňuje nám vydávať vo svete 
svedectvo o jeho láske a milosr-
denstve.“ V duchu týchto slov, pri 
slávení Metodovho memoriálu, 
o. Pacák spoločne poďakoval za 
dar rehoľného povolania blahore-
čeného Metoda Dominika Trčku, 
ktorý „naplnený Duchom Svätým 
nasledoval svojho Majstra, Ježiša 
a v zjednotení s ním sa plne odo-
vzdal do služby Cirkvi ako horlivý 
rehoľník a misionár. Vo svojej služ-
be rozdával radosť a vydával sve-

dectvo o Božej láske a milosrden-
stve, najprv ako misionár v Haliči, 
neskôr ako misionár na Východnom 
Slovensku, začínajúc v Stropkove 
a končiac v Sabinove, a nie len tam. 
O láske a milosrdenstve svedčia aj 
ťažké roky počas väznenia a odsú-
denia.“ Prítomní sa mali možnosť 
započúvať do množstva piesní v po-
daní pozvaných zborov. Stropkovský 
gréckokatolícky zbor sv. apoštolov 
Cyrila a Metoda ako jediný zaspie-
val pieseň Spasí nás od Štefana 
Ladižinského, ktorý si začiatkom 
novembra vyslúžil ocenenie od arci-
biskupa Babjaka za prínos v oblasti  
liturgických spevov byzantského 
obradu. Veľká časť tvorby tohto di-
rigenta a národného skladateľa je 
úzko spätá s tvorbou liturgických 

a príležitostných zborových parti túr 
pre potreby gréckokatolíckych spe-
váckych zborov. Okrem zborov po-
zvanie prijal aj vikára Michalovskej 
viceprovincie redemptoristov, 
o. Maroš Dupnák, ako aj všetci 
duchovní otcovia a spolubrati a re-
demptoristi . Koncert svojou účas-
ťou podporili aj primátor Ondrej 
Brendza, zástupca primátora Marti n 
Jakubov, prednosta mestského 

úradu Stanislav Humeník, vedú-
ci odboru školstva a kultúry Tibor 
Kubička a poslanci mestského za-
stupiteľstva. Na záver sa na pódiu 
zúčastneným zborom, za ich obe-
tavú prácu a námahu spoločne po-
ďakovali o. Maroš Dupnák, o. Jozef 
Vojti la a zástupca primátora Marti n 
Jakubov, ktorí dirigentom odovzdali 
vecné suveníry a pamätné listy. 

-jg-



5 Spektrum 23. november 2015

(Dokončenie zo strany 3)
športovej hale nehrali, dnes už hrajú. 
Snažíme sa podporovať aj masové 
akcie ako sú Stropkovská dvadsiat-
ka, či cyklopreteky. Pripomenuli 
sme si oslavy 90. výročia stolného 
tenisu v Československu, v zápase 
s Dunajskou Stredou sme oslávili 95. 
rokov vo futbale,“ uviedol primátor. 
Mimo kultúrnych a športových akcií 
sa vedeniu podarilo zrealizovať aj via-
ceré projekty. Jedným z nich je mo-
dernizácia verejného osvetlenia. „Cez 
projekt sme prijali výzvu a teraz nám 
už ostatné mestá závidia. Nešli sme, 
ako sa hovorí s bubnom na zajace, 
ale krok po kroku, aby sme nepod-
písali veci, ktoré by sme nemali pod-
písať. Teraz nás čaká už len úspešná 
realizácia. Vo voľbách som vravel, 
že najrýchlejšie zarobené peniaze sú 
ušetrené peniaze a verejné osvetle-
nie podľa certi fi kovaných štúdií ga-
rantuje 60% úsporu energií. Zmeny 
sa diali a dejú aj čo sa týka Byhosu. 
Vedeli sme, že tepelné hospodárstvo 

Rok po komunálnych voľbách sme sa porozprávali s primátorom Ondrejom Brendzom
je zastaralé, či už ide o kotolne alebo 
rozvody. V kotolni K6 sa vybudovali 
solárne panely, napojila sa na ňu 
športová hala a verím, že to prinesie 
komfort. Modernizáciou prechádza aj 
kotolňa K5, na ktorú je napojená celá 
budova základnej školy, gymnázia 
a plavárne. Vďaka osloveniu spon-
zorov sa nám na plavárni podarilo 
nedávno spusti ť saunu.“ Základnou 
fi lozofi ou tohto vedenia bolo od zá-
kladu zmeniť manažment mestského 
podniku Služba. „Nové vedenie, ktoré 
je momentálne v mestskom podniku 
si osvojilo našu myšlienku, že všetko, 
čo sa udeje v meste, sa má realizovať 
cez Služba m. p. Stropkov, samozrej-
me, pokiaľ to bude v ich silách. Nemá 
to byť súboj s mestom, ale úlohou, 
ktorej zmyslom je, aby sa Služba 
nestarala len o čistenie ulíc a udr-
žiavanie mestskej zelene, ale aby 
vykonávala aj tzv. samostatnú pod-
nikateľskú činnosť. Môžem povedať, 
že sa nám v spolupráci s mestským 
podnikom podarilo vybudovať nové 

parkovisko pri kopci na Hrnčiarskej 
ulici. Z pozície mesta oceňujem, že 
sa zhosti li tejto fi lozofi e a vytvorili 
ďalšie miesta len tým, že inak pouk-
ladali koše a inak usporiadali parko-
vacie miesta. Mesto má pripravený 
plán, ktorého sa chce pridržiavať pri 
pribúdaní a realizácii nových miest 
na budúci rok.“ Za posledný rok sa 
zlepšila aj komunikácia s tretí m sek-
torom. „V spolupráci s akti vistami 
z Bokše sa podarilo vybojovať novú 
oddychovú zónu na futbalovom ih-
risku v prímestskej časti  Stropkov 
– Bokša a úspešne zavŕšiť projekt 
Griluj s Kozlom, výsledkom ktorého 
bude grilovacie miesto umiestnené 
práv tam. Od 1. septembra 2015 sa 
v prímestskej časti  Stropkov – Sitník 
podarilo preorganizovať dovtedy 
obmedzený režim materskej školy 
patriacej pod MŠ Andreja Hlinku, 
kde na chyby upozornila inšpekcia 
ešte na prelome rokov 2013/2014.“ 
Od začiatku roka prebieha aktí vna 
komunikácia s investorom do priemy-
selného parku, výsledkom ktorej je 
podpísaná dlhodobá nájomná zmlu-
va na jednu z hál. „Na zastupiteľstvo 
mesta Stropkov by 16. decembra mal 
prísť aj zástupca nemeckého investo-
ra, ktorý by mal prezentovať svoje 
predstavy, vízie a výrobný program. 
Poučení z toho, čo sa udialo s iným 
investorom, ktorý mal prísť do prie-
myselného parku a vytvoriť viac pra-
covných miest ako teraz sa tešíme aj 
tomuto investorovi.“ Aby sme neboli 
len na pôde ofi cialít z mesta, primá-
torovi sme položili aj pár otázok, kto-
ré sa dotýkajú jeho momentálneho 
súkromia. Na otázku, ako si vie skĺbiť 
pracovný čas s tým voľným, nám od-
povedal nasledovne. „Bol by som zlý 

manažér, keby som nevedel hospo-
dáriť so svojím 24-hodinovým časo-
vým fondom. Môžem ale zhodnoti ť, 
že pri práci v primátorskom kresle 
mám času na svoje koníčky menej. 
Hlavne začiatok roka bol takým tur-
bulentným obdobím, keď som si mu-
sel povedať, že potrebujem oddych 
a vyventi lovať sa ako všetci ostatní. 
Ja to hovorím tak, že na futbale si od-
dýchnem od problémov mesta a ak 
sa vyskytnú problémy vo futbale, 
oddýchnem si od nich na mestskom 
úrade. Zati aľ sa mi darí, uvidím čo 
však prinesie život. Ak budem môcť 
určite sa chcem naďalej venovať 
futbalovému rozhodovaniu, pretože 
som mu obetoval už veľa rokov svoj-
ho života.“

V súvislosti  s katastrofou, ktorá 
sa udiala v uliciach Paríža za posled-
né obdobie nás zaujímalo, aký je 
jeho názor na situáciu vo Francúzsku. 
„Som z toho veľmi smutný. Zbytočne 
vyhaslo veľmi veľa ľudských životov, 
či už vo Francúzsku alebo pri páde 
ruského lietadla nad Sinajom. Aj pre-
to, že lietam som si uvedomil, že som 
pokojne mohol byť v tom lietadle 
alebo na mieste rozhodcov, ktorí 
rozhodovali zápas v Paríži. Človek 
je voči takýmto situáciám bezbran-
ný. Verím, že predstavitelia štátov, 
ktoré sú priamo zapojené do tohto 
konfl iktu medzi islamským štátom 
a Európou nájdu najmenej bolesti vé 
riešenie a podarí sa im ochrániť svo-
jich ľudí. Je to nezmyselný konfl ikt 
vďaka ktorému sa zmenil pohľad 
na bezpečnosť v Európe a kdekoľvek 
inde. Najsmutnejší je na tom fakt, že 
sa niečo také stalo v 21. storočí,“ do-
dal primátor. 

-jg-

Do Stropkova zavítal muzikál 
Kam chodí slunce spát

Minulý týždeň v piatok sa v kon-
certnej sále Základnej umeleckej 
školy Franti ška Veselého hosťom 
zo susednej Českej republiky pred-
stavili jej študenti . V pripravenom 
a hlavne bohatom programe vystú-
pili žiaci hudobného a speváckeho 
odboru. Svoj talent hrou na husliach 
ukázal Dominik Senaj. Dychové od-
delenie reprezentovala fl auti stka 
Sylvia Kopčáková, v klavírnom sprie-
vode p. uč., Mgr. Čepovej. Pesničku, 
Včera neděle byla návšteve zaspie-
vala Bibiána Medvecová a ľudo-
vou piesňou Ej, zaleť vtáča očarila 
Frederika Kočišová. Žiaci literárno-

dramati ckého a tanečného odboru 
divákom spoločne ukázali ľudovú 
scénku Pytačky, ktorá sa páčila aj 
autorke muzikálu Lenke Výbornej. 
V jej réžii podvečer v divadelnej 
sále kultúrneho strediska už patril 
žiakom základných škôl nášho part-
nerského mesta Bílina. O krásny 
kultúrny zážitok sa na javisku po-
starali jej zverenci, deti  libreta s ná-
zvom Kam chodí slunce spát. Tento 

detský muzikál je plný dobrodruž-
stva a pesničiek. V príbehu o nádeji 
a spoločnom putovaní za slniečkom, 
sa v hlavnej úlohe predviedla zveda-
vá lienka, jej priatelia zvieratká ako 
veverička, líška či mušky svetlušky, 
ale aj púpava a víla, ktoré sa divá-
kom všetkých vekových kategórií 
postarali o príjemnú atmosféru. 
Dej nás zaviedol na lesnú čisti nku 
plnú kvetov a malých chrobáčikov. 
Všetci spoločne podnikli poznáva-
ciu a niekedy aj napínavú cestu, 
aby vôbec zisti li, či je dôležité ve-
dieť, kam chodí spať slnko. Prvotná 
myšlienka, pripraviť s deťmi muzikál 

skrsla v hlave p. Lenky Výbornej. 
Autorka pôvodných textov a reži-
sérka celého libreta spolu so žiakmi 
základných škôl a deťmi s materskej 
školy úspešne nacvičili pôvodný 
detský muzikál, ktorý v máji tohto 
roku oslávil svoje prvé narodeni-
ny. Pred predstavením sa rozdávali 
letáčiky so slovenským obsahom. 
Nielen deti , ale aj ich rodičia si za-
slúžia obdiv a uznanie za ich ochotu 

spolupracovať na takomto pomer-
ne náročnom projekte. Ako nám 
prezradil Mgr. Tibor Kubička, vedúci 
odboru školstva a kultúry, spoluprá-
ca s týmto mestom trvá už dlhšiu 
dobu. „Na poslednom stropkov-
skom jarmoku sme sa s delegáciou 
Bíliny predbežne dohodli na zorga-
nizovaní muzikálu a teraz sa nám 
to podarilo doti ahnuť do fi nále, 

čo nás nesmierne teší. V ďalšom 
období by sme chceli prezentovať 
naše mesto aj my a navští viť ich 
v Čechách, všetko záleží na vzájom-
nej dohode a spolupráci.“ Žiaci si 
na pamiatku odniesli tričká a suve-
níry, ktoré im kedykoľvek pripome-
nú, že svoju prácu reprezentovali aj 
v Stropkove. 

-jg-
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Aquaruthenia Svidník – miesto pre oddych po celý rok. Pokoj a pohoda
Dočkali sme sa. Tak môžeme povedať po dokončení a otvorení rozo-

stavanej budovy na vstupe do Svidníka od Bardejova, ktorá mala pôvodne 
slúžiť ako plaváreň pre obyvateľov z okolia mesta Svidník ešte okolo roku 
1990...

V jari 2015 začal celoročnú prevádzku areál s názvom AQUARUTHENIA, 
ktorý bol zrealizovaný z vlastných zdrojov prevádzkovateľa areálu, zároveň 
v ňom našlo prácu na trvalý pracovný pomer 8 nezamestnaných občanov 
zo Svidníka a jeho okolia. Poďakovanie patrí, všetkým, ktorí túto realizáciu 
podporili a podporujú.

Čo ponúka Aquaruthenia
Pre návštevníkov je k dispozícii – jeden relaxačný bazén rozmerov 

25 x 12,5 m s teplotou vody 31-33 st. celzia. Relaxačný bazén ponúka 
okrem teplej vody dve masážne lavice, každá poskytuje priestor pre 6 ľudí, 
zároveň po celej šírke bazéna je se-
dacia lavica s podvodnými tryskami 
pre masáž nôh, chrbta, rúk... Vedľa 
vstupu do tohto bazéna sa nachá-
dzajú dve kruhové atrakcie – jedna 
je určená ako detský bazénik pre deti  
a druhá, po pravej strane od vstupu 
do bazéna, obsahuje dva chrliče – vy-
nikajúca masáž chrbta a dnový bub-
látor – odporúčame na masáž nôh 
vrátane chodidiel. 
Zlepšenie dýchania – soľná inhalácia 

v bazéne 
Ďalším bazénom je bazén s roz-

mermi 10 x 6 metrov s hĺbkou vody 
do 1 m, teplota 33-35 st. celzia. Tento 
bazén, môžeme nazvať i sedacím, má 
kapacitu okolo 30 ľudí a ponúka pod-
vodné trysky umožňujúce podvodnú 
masáž celého tela, prípadne len po-
kojné sedenie v teplej slanej vode, 
ktorej výpary pôsobia blahodarne 
na dýchacie cesty okrem samotného 
blahodarného liečivého vplyvu slanej 
vody na pokožku. Tento bazén má ne-
pravidelný tvar s možnosťou súkromia v jeho meandroch – kruhoch.

V bazénovej hale, keďže nie je potrebné stráviť celý čas len vo vode, sú 
okolo bazénov ležadlá, umožňujúce ďalší oddych s pekným pohľadom na 
okolie areálu s bohatou zeleňou. V prípade záujmu sa dá vyjsť aj na balkón 
lemujúci budovu z dvoch strán.

Niečo aj pre saunárov - soľný vzduchový kúpeľ
Áno, je tu niečo aj pre fanúšikov sáun – dokonca 6 rôznych sáun – 

jedna fí nska sauna, jedna kombinovaná sauna, dve infrasauny – jedna 
z nich s turmalínovými výhrevnými telesami. Špecialitou je parná sauna 
so soľnými výparmi – soľný vzduchový kúpeľ, vynikajúci prostriedok pre 
zlepšenie dýchania. Na ochladenie slúži buď ochladzovacia kaďa alebo 
sprcha. Oddychová miestnosť ponúka v pološere priestor na upokojenie, 
relax na lôžkach. Vstup do sáun je možný opakovane pri zakúpení jednej 
vstupenky.

Celý areál sála pokojnou atmosférou, je vhodný pre celé rodiny aj 
jednotlivcov, pre starších i mladších. Je otvorený každý deň, ponúka 
priestor aj pre organizované skupiny.

Špeciálnu ponuku tvorí masáž na terapeuti ckej posteli s vyhrievaním, 
ktorá poskytuje prekvapujúce účinky 
hlavne na chrbti cu a krčnú oblasť – 
oblasti  ktoré trápia väčšinu ľudí a to 
nielen tých skôr narodených. 

Niečo navyše – zaujímavosti  
v okolí...

Pred alebo po Vašej návšteve are-
álu AQUARUTHENIA vo Svidníku mô-
žete navští viť pamäti hodnosti  mesta 
Svidník a jeho okolia. Spomenieme 
skanzen – najväčší na Slovensku, 
Múzeum ukrajinskej kultúry aj s jeho 
prírodovednou časťou venovanou 
zvieratám a rastlinám z tohto regió-
nu. Neoddeliteľnou súčasťou regiónu 
sú pamätníky pripomínajúce históriu 
II. Svetovej vojny, ktoré sa nachádzajú 
nielen vo Svidníku ale i v jeho okolí ne-
zabúdajúc ani na pamätník na Dukle. 
K cirkevnej kultúre a histórii patria 
viaceré drevené kostolíky, ktorých 
návšteva je nevšedným zážitkom.

Pre športovo naladených návštev-
níkov je hlavne v zimných mesiacoch 
zaujímavá kombinácia návštevy blíz-

kej umelej ľadovej plochy s návštevou vodných a saunových atrakcií, ktoré 
ponúka AQUARUTHENIA. 

AQUARUTHENIA je určená pre návštevníkov z blízkeho i širšieho 
okolia, ktorí hľadajú pokoj, oddych, pekné prostredie, bezproblémové 
parkovanie.

Svetové umenie v Nižnom Hrušove
Aukčná spoločnosť DARTE so 

sídlom v Nižnom Hrušove pripravi-
la svoju Zimnú aukciu výtvarného 
umenia a starožitnosti  
na deň 29. novem-
bra 2015 v aukčnej 
sále DARTE GALLERY. 
Aukčná kolekcia ob-
sahuje 315 položiek 
umeleckých artefak-
tov a nebudú chýbať 
obrazy od Benku, 
M e d n y á n s z k é h o , 
Jakobyho, Bokšaya, 
Erdélyiho, Medveckej, 
Moussona, Krivoša, 
Laluhu, Hložníka, 
Mallého a stovky ďal-
ších. Pravdaže je tu 
zastúpené aj svetové 
umenie od Andyho 

Warhola, či Szinyei Merse Pála 
(cena jeho diela je 40 ti s. eur). 
Kuriozitou je aj obraz od Adolfa 

Hitlera. Zo starožitností  je v po-
nuke okrem dobového porcelá-
nu a veľkej ponuky zlatých mincí 

napr. aj mramorová socha staré-
ho talianskeho majstra Fernanda 
Vichiho s vyvolávacou cenou 60 

ti s. eur. Prezentačná vý-
stava diel aukcie je prí-
stupná denne do 17.00 
hod. v DARTE GALLERY 
v Nižnom Hrušove. 
Vstup do galérie je 
bezplatný. Záujemcov 
o dražbu upozorňuje-
me, že dražiť už môžu 
v predsti hu on-line 
na www.dartesro.sk. 
V deň živej aukcie 29. 
novembra o 15.00 hod. 
bude priebeh aukcie 
prístupný aj v živom 
celosvetovom vysielaní 
na našom webe. Info 
na: 0905 356 921.
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Pasovanie prvákov na ZŠ Mlynská v Stropkove
„Na známosť sa všetkým dáva, 

mimoriadna zvláštna správa. Tak 
ako vždy v tom čase, pasovanie pr-
vákov začína sa zase.“

V pondelok 16.novembra 2015 
sa na našej škole konala významná 
udalosť v živote našich prváčikov. 
Naši najmladší zažili „Pasovanie 
prvákov“. 

Na ZŠ Mlynská 697/7 
v Stropkove sa stalo už každoroč-
nou tradíciou, že prváčikovia sú 

slávnostnou pasovačkou prijímaní 
do cechu školského. 

Slávnostná pasovačka začala 
veselým pochodom mažoreti ek, bý-
valých žiačok štvrtého ročníka, kto-
rý mal na začiatku navodiť príjemnú 
atmosféru a zbaviť prváčikov počia-
točnej trémy. Potom všetkých prí-
tomných privítal pán riaditeľ Mgr. 
Peter Gombár. Po privítaní pána 
riaditeľa sa slávnosť mohla začať. 

Ako po iné roky, aj tento rok 
úlohou prvákov bolo ukázať, čo sa 
za krátky čas strávený v školských 
laviciach naučili. A veru, predviedli 
sa v plnej paráde. Za pomoci bás-
ní, piesní a pohybovo tanečných 
kreácií prešli každou vyučovacou 
hodinou. Všetci prítomní, rodičia, 
starí rodičia, pani učiteľky, mladší 
kamaráti , ale aj spolužiaci z vyšších 
tried prvácke výkony odmeňovali 
potleskom. 

Po vystúpení prvákov nasledo-
val slávny prvácky sľub a prvácka 
hymna. Po nej prišla dlho očakávaná 

chvíľa ,,pasovania prváčikov“. Pán 
riaditeľ Mgr. Peter Gombár pasoval 
veľkou ceruzkou všetkých našich 
prváčikov. Aby na tento deň naši 

prváčikovia nezabudli, dostali od 
svojej triednej učiteľky ,,Pasovací 
list“. Po pasovaní za žiaka našej 
školy každý prváčik dostal na záver 
sladkú odmenu. 

Teraz už prvákov čaká kopec 
roboty, musia sa naučiť všetky pís-
menká a čísla, aby vedeli správne 

čítať a počítať. Želáme im, aby bolo 
učenie pre nich zábavou. 

Veríme, že ,,Pasovanie prvákov“ 
bola pre nich udalosť, na ktorú tak 
skoro nezabudnú. Aj tento rok táto 
tradícia splnila svoj účel a zanechala 
v očiach detí  veľa radosti  a dojmov, 
z čoho sa všetci veľmi tešíme.

Našich prváčikov si už nikto 

nemôže pomýliť so škôlkarmi. Už 
sú to ofi ciálni školáci a žiaci prvé-
ho ročníka na ZŠ Mlynskej 697/7 
v Stropkove. Pasovanie za prváka 
je zodpovedná úloha, ktorú všetci 
zvládli na jednotku.

Mgr. Mydlová, Mgr. Olčaková, 
Mgr. Vidiščáková,

triedne učiteľky 1.A, 1.B, 1.C

Pekný úspech na 
Giraltovskom hudákovi 2015

Po dlhých rokoch sa žiaci ZŠ 
Mlynská Stropkov pod vedením 
Michala Jancuru zúčastnili na už 
21. ročníku tejto speváckej súťaže. 
Zastúpenie mali v II. III. a IV. kategó-
rii, kde súťažili s rovesníkmi z okre-
sov Bardejov, Svidník a Vranov nad 
Topľou. Spolu viac ako 40 súťažiacich 
absolvovalo náročný deň, keď začí-
nali o 8.00 hod. pódiovými skúškami 
a končili okolo 16-tej vyhodnotením. 

Počínali si skvelo, keď ako jediní 
zástupcovia mesta a okresu Stropkov 

si v silnej konkurencii vyspievali v III. 
kategórii 2. miesto Natália Križanovská 
a 3. miesto – Šimona Cichá. 

Umiestnenie je o to cennejšie, že 
medzi súťažiacimi boli aj žiaci ZUŠ. 

Školu ďalej reprezentovali: 
Dominika Jancurová - II. kat.

Michaela Vandová - III. kat.
Mária Lizáková, Patrícia Knišová, 

Nina Tchirová, Marti n Derco a Filip 
Baláž - IV. kat.

Ešte raz všetkým súťažiacim 
ďakujeme.  Michal Jancura
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Čo všetko súvisí s odovzdávaním zelených stužiek?
Všetci, ktorí ste zažili stužkovú, 

boli pozvaní alebo ste sa na jej prípra-
ve nejakým spôsobom podieľali viete, 
že pripraviť ju nie je jednoduché. Pri 
príprave slávnosti  ako je tužková ne-
smie chýbať dobrý a zohraný organi-
začný tí m, nadšenie, inšpi-
rácia či trpezlivosť. A nie 
len to. Chuť pracovať, ve-
dieť sa prispôsobiť väčšine, 
mať zmysel pre humor, byť 
kreatí vny a predovšetkým 
chcieť priložiť ruku k dielu. 
Veď nakoniec, každý budú-
ci maturant si zapamätá zo 
stužkovej to svoje, na čo 
bude spomínať po zvyšok 
svojho života. Náročné je 
organizovať ktorúkoľvek 
slávnosť, nie to ešte stužkovú, pri 
ktorej treba myslieť na milión vecí 
a je faux pas, ak sa na niečo zabudne. 
Za posledné roky sa stalo nepísaným 
pravidlom, že niektoré kolektí vy si 
radšej zaplati a dovolenku pri mori, 
ako stresovať s pripravovaním tradič-
nej stužkovej. To však neplatí  v prípa-
de stropkovských gymnazistov. Tí, pri 
odovzdávaní zelených stužiek stavili 
na tradíciu a 20. novembra privítali 
svojich hostí , ktorým sa v plnej kráse 
poďakovali pred vstupnými bránami 
do sveta dospelých. Ako nám za 4. B 
triedu Gymnázia v Stropkove prezra-
dila študentka Barbora, s prípravami 

začali už v júni. „Začiatky príprav sme 
nebrali až tak vážne, mysleli sme si, 
že máme čas. Nakoniec do stužkovej 
boli už len tri týždne. Naše voľné chví-
le sa zmenili na hodiny príprav celé-
ho priebehu stužkovej, venovali sme 

sa učeniu krokov alebo scenárov, hla-
sivky dreli hymnickým gaudeamom 
a pesničkami pre našich profesorov, 
zabávali sa pri tvorbe čiernej kroniky. 
Po vyučovaní sme cvičili nástup, aby 
naša stužková bola perfektná. Veľa 
sme dali aj na názor triednej profe-
sorky, s ktorou sme konzultovali a ra-
dili sa, čo máme zmeniť.“ Prioritou 
takýchto spoločenských podujatí  je 
v predsti hu si zaobstarať termín, sálu, 
hudbu, kameramana a fotografa. 
Štvrtáci sa priznali, že najväčším prob-
lémom pre nich bolo zhodnúť sa na 
tom, kto im počas večera bude hrať 
do tanca. „Viedli sme o tom vášnivé 

debaty už od prvého ročníka, nako-
niec to vyhrali Stropkoviani. Okrem 
toho niekedy je ťažké zjednoti ť sa 
na maličkosti ach, ako sú napríklad 
maturitné koláčiky či farba sviečok.“ 
Týždeň pred stužkovou prípravy po-

maly fi nišovali. „Precvičovali sme 
program, doťahovali posledné detai-
ly. Natáčali sme pečatenie triednej 
knihy a pozvánku. Aj keď nám spo-
čiatku počasie neprialo, nakoniec sa 
umúdrilo a my sme sa mohli pusti ť aj 
do fi lmovania vonku. Už teraz sa te-
šíme na výsledok.“ Budúci maturanti  
si pre svojich hostí  pripravili naozaj 
bohaté menu. „Zvolili sme slepačiu 
polievku, dva druhy mäsa na prírod-
ný spôsob s belgickými zemiakmi, 
ryžou a šalátom. Polnočné jedlo si 

mohol každý vybrať podľa chuti . Na 
švédskych stoloch bol v ponuke rezeň 
so zemiakmi, segedínsky guláš, piro-
hy, zeleninový a ovocný šalát. Na sto-
loch boli pripravené koláče, ovocie 
a slané pochuti ny.“ Na otázku, koľko 

stála táto slávnosť nám 
odpovedať ešte nevedeli. 
„Uvidíme po vyúčtovaní.“ 
Na záver a pre lepší obraz 
si prečítajte nasledujúci 
zoznam, na čo netreba za-
budnúť a čo určite nesmie 
chýbať: zaobstarať termín, 
sálu, hudbu, kameramana, 
fotografa, vybrať menu, 
farbu výzdoby, zrealizovať 
samotnú výzdobu, zaobsta-
rať sviečky, stužky na van-

kúšiku, šerpy, kyti ce, kvety, spomien-
kové poháre s gravírovaním a džbán, 
objednať tortu, zákusky, koláčiky, 
vymyslieť a nacvičiť program, nau-
čiť sa texty piesní, scenár, pripraviť 
si príhovor, navrhnúť maturitný po-
zdrav, pozvánku, uniesť triednu knihu 
a všetko zdokumentovať. Možno sa 
zdá, že na príprave stužkovej nie je nič 
zložité, vedzte, že sa o slovo prihlási 
staré známe „koľko ľudí, toľko chutí “ 
a problémy sú na svete. 

-jg-

Vydarená vernisáž výstavy 
Katky Hudačinovej

Fotografovanie sa stalo fenomé-
nom. V súčasnosti  sa mu venujú všetky 
vekové kategórie. Fotka má v našom 
meste silné zastúpenie. Existujú tu 
dva fotokluby. Mesto Stropkov, Odbor 
školstva a kultúry organi-
zuje každoročne Okresnú 
výstavu amatérskej foto-
grafi e pod názvom AMFO. 
Práve na tomto podujatí  sa 
zrodila myšlienka, že by sa 
v Stropkove mohla usku-
točniť výstava fotografi í 
Kataríny Hudačinovej. 
Minulý piatok sa tento 
nápad stal realitou. V ten-
to deň sa v priestoroch 
mestského kultúrneho 
strediska konala vernisáž 
výstavy tejto talentovanej 
fotografk y pod názvom 
Upside down. O pekný za-
čiatok tohto podujati a sa 
postarali žiaci Súkromnej 
základnej umeleckej školy 
v Stropkove, ktorí sa pred-
viedli hrou na hudobnom 
nástroji. Prítomným sa na začiatku 
prihovorila samotná autorka. „Najprv 
sa chcem všetkým poďakovať, že ste 
si našli čas a prišli na túto vernisáž. 
Projekt Upside down vznikol minulé 
leto v roku 2014. Dlhodobo tvorím 
prvým fotografi ckým princípom ca-
mery obscury a pracujem s ním v ne-
typických polohách Tieto fotografi e 
uzreli svetlo sveta tak, že z priestoru, 

v ktorom sme bývali, vzniklo miesto, 
v ktorom sa všetko z vonku, z exte-
riéru, premietalo dovnútra, interiéru, 
len vďaka jednej malej dierke. Princíp 
camery obscury je založený na tom, 

že je to temný priestor, do 
ktorého cez tmavý otvor 
preniká svetlo a všetko sa 
teda premieta dovnútra, 
ako máte možnosť vidieť 
na vyvesených fotogra-
fi ách. Táto metóda je 
známa už od renesancie 
a je vlastne predchod-
com fotoaparáta, princíp 
zobrazovania ľudského 
oka. Nepotrebujete žiad-
ne objektí vy či snímače, 
iba malú krabičku, s kto-
rou môžete foti ť. My sme 
mali nápad, že chceme 
spojiť našu cestovateľskú 
vášeň a tvorbu, tak sme 
si vymysleli, že karavan 
bude slúžiť ako fotoapa-
rát. Vybrali sme sa do 
Srbska, Bosny, Maďarska 

a tento rok sme našu rezidenciu mali 
na Slovensku,“ priblížila. Po príhovore 
od primátora mesta Ondreja Brendzu 
nasledovali gratulácie pre Katku a hos-
ti a sa s ňou mohli porozprávať viac 
o tejto zaujímavej vášni. Samozrejme, 
ako to býva zvykom, nechýbalo ani 
malé občerstvenie. Výstava potrvá 
do 11. decembra 2015 v spoločen-
skej sále kultúrneho strediska. -pet-
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Minulú stredu darovali krv vo Svidníku v rámci ,,Študent-
skej kvapky krvi“ tí to bezpríspevkoví darcovia krvi: Dušan 
Kuzma (11. odber), Michal Buchala (5.), Kamil Jenča (5.), Sla-
vomír Petra (32.), Mgr. Igor Sagan (4.), Róbert Škurla (6.), Ing. 

Milan Tchir (22.), Milan Slávik (2.), Ing. Peter Gula (29.), Jozef Fecenko 
(79.) - všetci zo Svidníka, Klaudia Cinová (prvodarkyňa), Oliver Hamar-
čák (prvodarca), PhDr. Renáta Ivančová (48.), Ing. Dorota Pituchová 
(4.), JUDr. Zuzana Štefanovičová (4.), RNDr. Milada Bujdošová (4.), Ing. 
Jozef Adamica (22.), Peter Volčko (31.) - všetci zo Stropkova, Jozef Pali-
drab (48.) - Hradisko, Katarína Čumová (4.) - Oľšavka, Natália Guziová 
(3.) - Vyšná Olšava, Július Bunda (19.) - Turany n/ Ondavou, Ján Ivančo 
(18.) - Šarišský Šti avnik, Kamila Kandravá (3.) - Svidnička, Mgr. Peter 
Medvedz (8.) - Tokajík, Milan Varjan (12.), Milan Varjan (55.) - obaja z 
Vyšného Mirošova, Tomáš Podaný (6.) - Mesti sko.

Od srdca k srdcu

Vďaka Vám za Váš šľachetný čin!
ÚzS SČK Svidník

Knihkupectvo Hviezdoslav
tel.: 0903 057 506
e-mail: knihkupehviezdoslav@centrum.sk
facebook: knihkupectvo hviezdoslav
web: www.online-knihy.sk

Erica David
SLÁVA NAŠEJ 
KRÁĽOVNEJ

Elsa je pyš-
ná na obyvate-
ľov svojho krá-
ľovstva a je im 
ochotná kedy-
koľvek pomôcť. 

Žiadostí  o pomoc je neúrekom 
a ona nechce nikoho odmietnuť. 
Kto ale pomôže jej? A mohla by 
Elsa pomáhať Arendelle aj bez 
svojich kúzel? Anna si myslí, že 
áno. Zostáva iba, aby o tom pre-
svedčila obyvateľov kráľovstva 
a predovšetkým svoju sestru.

Jozef Karika
ČIERNA HRA

K o n i e c ! 
Preblesklo hla-
vou Petrovi 
Š t a r c h o v i , 
než ho zrazila 
päsť vo vojen-
skej rukavici. 
Rozmazalo sa mu pred očami, 
čosi zadudnelo. Zažmurkal, do-
šlo mu, že leží na zemi. Prevráti l 
sa na bok a rozkašľal sa. Suchú 
bosniansku pôdu pokropili čer-
vené kvapky, zdvihli sa obláči-
ky prachu. „Vstávaj!“ doľahol 
k nemu ostrý príkaz v sbrčine. 
„Okamžite vstaň!“ Krik zanikol 
v hluku. Petrovi sa krúti la hlava, 
nevedel, či mu zvoní v otras-
nej lebke, alebo k nim dolieha 
hukot amerických stí hačiek 
bombardujúcich srbské pozície 
v okolí mesta. Koniec, toto je 
koniec, preháňalo sa mu hla-
vou, keď ho pár mocných rúk 
prudko postavil na nohy. Zrúti l 
by sa naspäť do prachu, no kto-
si ho podoprel. Štarch zdvihol 
mútny pohľad. Ľuboš Ostrý, 
kamarát z detstva a obchodný 
partner, sa triasol od strachu, 
okrúhlu tvár mal zaliatu potom, 
ale pridŕžal ho zo všetkých síl, 
nedovolil mu spadnúť. Stačil 
zlomok sekundy, všetko si po-
vedali bez slov. Koniec, z tohto 
sa nevymotajú.

KNÍHKUPECTVO HVIEZDOSLAV 
VÁM PONÚKA KNIHY

ZA INTERNETOVÉ CENY !!!
Veľký VÝPREDAJ!

Viac ako 200 titulov za super ceny. 
Beletria, detektívky a detské knihy.

Maturanti pozor!
Redakcia Stropkovského Spektra vyhlasuje už deviaty ročník súťaže 

o najkrajší maturitný pozdrav. Môžu sa do nej zapojiť maturitné a končiace 
ročníky stredných škôl v meste. Hodnoti ť sa bude grafi cké a textové spra-
covanie, ale aj nápaditosť a originalita. O víťazovi súťaže rozhodne porota 
zložená z členov a spolupracovníkov redakcie. Podobne ako v predošlom, 
aj v tomto roku spustí me internetové hlasovanie, ktoré bude mať podpor-
ný hlas. Maturitné pozdravy môžete do redakcie priniesť osobne alebo ich 
doručiť poštou do konca roka 2015. Víťazná trieda bude odmenená zaují-
mavými vecnými cenami.

Pri výbere účesu platí pravidlo: 
„Menej je niekedy viac“

O stužkovej sa hovorí ako o dni, 
ktorý pre mladé slečny je akýmsi 
vstupom do dospelosti . S týmto 
slávnostným dňom nesúvisia len 
radosti , ale aj starosti , hlavne ak 
ide o úpravou svojho vzhľadu. Po 
ti py a odpovede zo sveta vlasové-
ho stylingu sme zašli za skúsenou 

kaderníčkou a majiteľkou salóna, 
Marianou Pyrinecovou. „Či už ide 
o ples, svadbu alebo v tomto prí-
pade o stužkovú, malo by sa pri-
hliadať na vek,“ prezradila na úvod. 
„Maturantky by si mali uvedomiť, 
že sú mladé a zbytočne by si ne-
máli pridávať na veku nevhodným 
výberom účesu. Práve naopak, 
mali by myslieť na to, ako vyzerať 
mlado.“ V súčasnosti  sa nachádza-
me v dobe, keď sa nosí takpovediac 
všetko. Zaujímalo nás, či to platí  aj 
pre spoločenské účesy. „Dnes už nie 
sú v móde zbytočne preumelkova-
né, prešpekulované účesy, ani žiad-
ne ťažké výčesy či lakom zalepené, 
tvrdé kučery. Trendom sú ľahké, 
voľné účesy s nádychom dievčen-
skosti  a ležérnosti , s malým sláv-
nostným nádychom. Najčastejšie 
sa stretávam so zapletaným vr-
kočom a účesmi, ktoré nepôsobia 
uhladene, ale skôr rozcuchane, ne-
usporiadaným dojmom.“ Popri mo-
derných trendoch existujú aj účesy, 
ktoré sú známe už niekoľko rokov 
a vždy sú v kurze. „Mnohé zákazníč-
ky si obľúbili nadýchané glamour 
vlny. Pôsobia veľmi elegantne, nie 
sú náročné a dobre držia. Sú hod-
né aj na kratšie, polodlhé a dlhé 
vlasy a hodia sa viacerým typom 
žien. Pri dlhších vlasoch to netreba 
prehnať s lakom, aby sa nestalo, že 

vlny spadnú,“ dodáva p. Pyrinecová. 
Účes by mal ladiť so štýlom šiat, aby 
sa nestalo, že sa stretnú dva proti -
chodné póly, čo môže vyzerať neli-
choti vo. „Určite áno! Účes by mal 
aspoň nejako ladiť so šatami, preto 
sa vždy zákazníčok vopred pýtam, 
aké majú šaty. Potom sa už účes dá 

prispôsobiť. Určite 
je menej niekedy 
viac, preto, čím sú 
jednoduchšie šaty, 
tým môže byť zloži-
tejší účes a naopak. 
Najčastejšie však 
prichádzajú s obráz-
kom účesu, ktorý sa 
im páči. Väčšinou im 
vyhoviem, ale stáva 
sa aj to, že na vy-
braný účes nemajú 
vhodný strih alebo 
dĺžku vlasov,“ vy-
svetľuje. „Keď nema-
jú presnú predstavu, 
tak si dajú poradiť.“ 
Zaujímalo nás aj to, 
ako je to s vlasmi ma-
mičiek a ako by mala 
vyzerať ich celková 
vizáž. „Mamičky by 
mali byť učesané 

jednoducho. Rozhodne by nema-
li zati eniť svoje dcéry,“ smeja sa 
majiteľka kaderníctva. Na záver do-
dala, „že dievčatá by to rozhodne 

nemali prehnať s líčením a zvoliť 
si jednoduchý make-up, aby sa 
nestalo, že práve ten pokazí celý 
dojem outf itu. Netreba zabudnúť, 
že všetko pekné a krásne je väčši-
nou jednoduché.“ Trendom sú ešte 
vždy napríklad dymové oči, avšak 
nie v tmavých farbách, skôr niečo 

svetlejšie a výraznejšie mihalnice. 
Prehnať to netreba ani s odti eňom 
rúžu. Na stužkovú postačí aj jemný 
lesk na pery.   -jg-
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V USA môžete zažiť americký sen, no i sklamanie

„V Chicagu som žil desať rokov. 
Začalo sa to v roku 1998, keď som 
na Slovensku ako mladý človek 
nemal veľké šance na lepšiu bu-
dúcnosť. Moje pracovné začiatky 
boli jednoducho také, že som mu-
sel pracovať od rána do večera 
ako robotník na stavbe. Výhoda 
bola v tom, že so mnou robilo veľa 
Poliakov a tak som sa nemal prob-
lém dohovoriť. Po anglicky som 
v tom čase nevedel ani slovo. Ako 
prvé som si zisti l preklad vety ‚ne-
rozprávam po anglicky‘, túto frázu 
som bol nútený použiť veľakrát,“ 
zasmial sa. Pavol mal neraz chuť vrá-
ti ť sa domov, no vždy ho prepadla 
myšlienka, že naspäť sa už potom 
nedostane a tak si vždy povedal, že 
ešte vydrží. „Potom som ale spo-
znal moju manželku, ktorá bola ob-
čiankou USA a tým pádom som už 

nemal problém získať zelenú kartu. 
Čo sa týka amerického sna, v mo-
jom prípade to boli hlavne autá. Za 
desať rokov v Amerike som ich vy-
striedal asi pätnásť, vyskúšal som 
dokopy sedem prenajatých domov. 
V USA bolo super, že ak bol človek 
odvážny a išiel za svojim cieľom, 
dokázal toho skutočne veľa. Bol to 
krásny život mladého človeka na 
cudzom území, ktorý si splnil svoj 
sen, našiel si manželku, mal svoje 
autá, stavebnú fi rmu, domy, pe-
niaze na život, dobrých kamarátov. 
Medzi nezabudnuteľné zážitky ra-
dím našu svadbu, narodenie troch 
dcér, výhru dovolenky na Jamaicu 
a do Las Vegas, orekm toho aj sa-
motné štátne americké občianstvo. 
V roku 2008 však prišla kríza a tak 
sme sa vráti li na Slovensko. Zati aľ 
sme naše rozhodnuti e neoľutovali, 

Amerika je pre mnohých krajinou neobmedzených možností . Aj z tohto 
dôvodu sa toľkí rozhodnú odísť za veľkú mláku kvôli lepšiemu životu. Je 
však v tomto svete všetko také ružové ako vidíme napríklad v televízii? 
Koľkí z tých, čo opusti a rodnú krajinu, zažijú „americký sen“? Aj v strop-
kovskom okrese sa nájdu ľudia, ktorí sa to rozhodli skúsiť, a práve tí  nám 
vyrozprávali, čo všetko ich na tejto ceste stretlo. Pavol Paluba sa vždy túžil 
dostať do USA. Jeho predkovia tam ti ež kedysi žili. Do Ameriky prišiel ako 
dvadsaťročný.

pretože vieme, že kedykoľvek sa 
môžeme vráti ť naspäť, no zati aľ 
o tom neuvažujeme,“ priznáva. 
Janka Kucuk Lake žije v Amerike už 
deväť rokov. Pricestovala tu v roku 
2006 ako študentka na tri mesiace 
spolu so spolužiačkami z vysokej 
školy. Túžila vidieť svet, cestovať, 
spoznávať nové miesta, krásy USA 
či nových ľudí. „Momentálne žijem 
s rodinou v Miami Beach, Florida. 
Priamo na pláži si užívame slnieč-
ko každý deň. Sme päť blokov od 
svetoznámej Ocean drive, Lincoln 
Road, Versace willa. Pred prícho-
dom do Miami sme bývali na skve-
lých miestach ako Old city-Phila-
delphia, Capitol hill-Washington 
DC, West Chester a ďalšie,“ hovorí. 
Janky sme sa opýtali na jej najkraj-
ší americký zážitok. „Veľmi rada 
si spomínam na vianočnú párty 

v Bielom dome s prezidentom, so-
botňajšie pikniky na Nati onal Mall, 
prechádzky v old city, spoznávanie 
osobností  ako Densel Washington, 
Stephen Starr či Ryan Howard,“ 
približuje. Jej začiatky za veľkou 
mlákou boli krásne, ťažká ale bola 
reč, ktorú neovládala. Angličti na je 
však podľa našej rodáčky jednodu-
chý jazyk, ktorý sa dá rýchlo naučiť. 
Výhodu mala aj v tom, že jediní ľu-
dia, ktorí v jej blízkosti  rozprávali po 
slovensky, boli jej spolubývajúce. 
Neostávalo jej teda nič iné, len sa 
nejako naučiť anglický jazyk. „Nikdy 
som neoľutovala, že som odišla do 
USA. Bolo to jedno z mojich najťaž-
ších, no zároveň najlepších rozhod-
nutí , ktoré som urobila. Jediné, čo 
mi najviac chýba, sú moji rodičia, 
s ktorými som v kontakte skoro 
každý deň. Samozrejme, nie je to 

také, ako keby sme spolu boli osob-
ne,“ priznáva. Lukáš bol v Amerike 
prvýkrát nie kvôli lepším pracovným 
možnosti am, no vybral sa tam na 
prázdniny. Jeho premiéra za veľkou 
mlákou sa konala pred jedenásti mi 
rokmi. Býval neďaleko mesta New 
York. „Spomínam si, že prvé, čo 
som tu videl, bola Socha slobody. 
Tento pohľad sa mi naskytol pria-
mo z lietadla pár minút pred prista-
ním. Musím však priznať, že spo-
mínaný New York ma neskutočne 
sklamal, všade tam bol veľký ne-

poriadok a smrad, 
veľa ľudí, ktorí sa 
ustavične niekam 
ponáhľali. Našiel 
som si tam však 
veľa priateľov zo 
Slovenska, Českej 
republiky, ale aj 
priamo z Ameriky. 
Život v USA však 
nie je taký ružový, 
ako si mnohí mys-
lia. Nechcel by som 
tu bývať,“ netají. 
Marti na sa rozho-
dla skúsiť šťasti e na 
americkom konti -
nente v roku 1994, 
keď odcestovala za 
svojim priateľom, 
ktorý už v štátoch 
pracoval. Vtedy 
mala len dvadsať 
rokov. Obaja mali najprv v pláne za-
robiť peniaze a po piati ch rokoch sa 
vráti ť domov. Realita však bola úpl-
ne iná. Najprv pracovala ako chyž-
ná v jednom dome, kde zároveň 
bývala od pondelka do piatku a na 
víkend jazdila k priateľovi. Tam však 
vydržala len tri týždne a neskôr sa 
zamestnala vo fabrike. O tri roky ne-
skôr vyhrala v losovaní zelenú kartu, 
čo značne ovplyvnilo jej budúcnosť. 
„S priateľom sme sa zosobášili. 
Stále však vo mne pretrvával pocit, 

že sa chcem vráti ť domov. Potom 
som si však povedala, že keď už 
mám tú spomínanú kartu, vydržím 
ešte päť rokov a tak získam ame-
rické občianstvo. Manžel mal na to 
podobný názor a tak sme aj urobi-
li. Po tejto dobe sme sa odhodlali 
kúpiť dom na Slovensku a presťa-
hovali sme sa do rodnej krajiny. 
S deťmi som žila u nás a manžel 
striedal Slovensko s Amerikou 
kvôli práci. Musím uznať, že nebyť 
nášho pobytu v USA, určite by sme 
si nemohli kúpiť bývanie bez hy-

potéky. S manželom sme 
sa po čase kvôli nezhodám 
rozviedli, svoj pobyt za veľ-
kou mlákou však napriek 
tomu neľutujem,“ ozrejmu-
je. Marti na priznáva, že si 
veľmi nevie predstaviť život 
v USA, no na druhej strane 
tam vidí obrovskú výhodou 
oproti  Slovensku, čo sa týka 
platov. „V Amerike bolo su-
per napríklad aj to, že keď 
manžel priniesol na ich 
úrady papier o svojej níz-
kej mzde, automati cky sme 
mali zdravotníctvo zdarma, 
za lieky sme vôbec neod-
plácali. Toto na Slovensku 

nehrozí,“ hovorí. Keď si zaspomína 
na svoje začiatky, priznáva, že vôbec 
neboli jednoduché. Veľmi jej chýba-
la rodina, domov telefonovala každý 
deň. V januári sa však aj tak za veľkú 
mláku vracia naspäť, tentoraz len 
na pol roka, aby si zarobila. „Viem, 
že to nebude jednoduché. No na 
Slovensku za šesť mesiacov neu-
šetrím z môjho platu nič, z Ameriky 
si dokážem priniesť pekné penia-
ze,“ netají.

-pet-

Pavol v Las Vegas

Janka s manželom...

...a s rodičmi
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...aj na splátky

PRACOVNÉ PONUKY

Hľadám spoľahlivú asistentku 
za výhodných platových 

podmienok, platenú úradom 
práce, nástup možný ihneď.

Tel.: 0911 449 880

Prijmeme čašníka/čašníčku do 
El Pasa. Plat 500 eur v čistom.

Pracuje sa na zmeny
(krátky/dlhý týždeň).

Tel.: 0911 708 650

Spoločnosť STROPTEL, s. r. o. prijme uchádzačov o zamestnanie 
na pracovnú pozíciu montážny pracovník v 3-zmennej prevádzke 
na projekt „Praxou k zamestnaniu“, podmienkou ktorého je vek 
uchádzača do 25 rokov (evidencia na ÚPSVaR 3 mesiace) alebo vek 
do 29 rokov (evidencia na ÚPSVaR 6 mesiacov) s nástupom ihneď.
Tel.: 054 7180 441, e-mail: net@stroptel.sk

Firma JP Producti on prijme 
zváračov na CO2, zámočníka 

a lakýrnika.
Tel.: 0904 154 364

054 742 8988

* Prijmeme zváračov CO2 a zámoč-
níkov na prácu v ČR. Tel.: 0904 889 
001
* Prijmeme zámočníkov, stolárov. 

Tel.: 0905 921 228.
* Firma so sídlom v Stropkove hľa-

dá opravára foriem na vstrekovacie 

stroje, dlhodobá prax vítaná. Tel.: 
0915 904 745. Volať v pracovné dní 
od 10.00 hod. - 14.00. hod. 
* Motorest Breznica prijme kuchá-

ra/kuchárku (potrebná prax), čašní-
ka/čašníčku. Tel.: 0905 733 192.
* Ponúkame jednoduchú prácu pre 

všetkých, ktorí si chcú privyrobiť. 
Práca v príjemnom kolektí ve. Tel.: 
0917 111 392.

Personálna agentúra - ANPENA GROUP s. r. o.,
so sídlom: Svatopluka Čecha 1006, 687 71 Bojkovice Česká Republika,

zastúpená konateľom Peter MAGULÁK
Príjme do pracovného pomeru pracovníkov v strojárenskom 

priemysle (hydr. lisy, nožnice, CNC stroje...).
Možnosť aj na dohodu po dobu min. 3 mesiacov.

Požiadavky: vek nad 18 rokov, bezúhonnosť, dobrý zdravotný stav, prax v obo-
re vítaná poprípade ukončené vzdelanie v odbore strojár

Ponúkame: dlhodobú prácu ako v zimných tak v letných mesiacoch (turnuso-
vá práca – 20dní v práci, 10 dní doma), práca v hale, zabezpečené 
závodné stravovanie (obedy, večere), ubytovanie na súkromných 
bytoch (hradené zamestnávateľom), internet, 90,- /100,- czk 
na hodinu v čistom, možnosť nadčasov, sociálne zvýhodnenia 
z Českej Republiky – daňový bonus pre dieťa (po splnení základ-
ných podmienok)

Očakávame: absti nencia od alkoholu, poriadkumilovnosť, hygienické návyky, 
fl exibilita, zodpovednosť, spoľahlivosť, nekonfl iktnosť, chuť 
pracovať

Svoje životopisy spolu s fotografi ou posielajte na e-mail: anetahaninova@
gmail.com alebo pre ďalšie informácie nás kontaktujte na tel. č. 0904 249 892 
poprípade 00420 775 493 784. Zamestnávateľ si vyhradzuje právo kontaktovať 
vybraných žiadateľov.

...“práce je dosť, len treba chcieť...“

CK EUROTOUR
 príjme

vodiča autobusu
na TPP.

Nástup ihneď.
Prijmeme čašníčku Victoria bar.
Tel.: 0907 208 938

Prijmeme čašníčku.
Tel.: 0905 346 624

až- 40 %

Hlavná 65
(obchodný dom)
STROPKOV

Aktuálna ponuka na
WWW.PEHACOM.SK

Tel.: 742 2938      Mobil: 0905 253 489

Notebook ASUS X555 s W8.1  ASUS X555, CPU INTEL 
i3 5010, 4 GB DDR3, 500 GB HDD, 
VGA Intel HD, DVD RW, webcam, wifi , 
HDMI, BT, USB 3.0, Windows 8.1

NOTEBOOK ACER E15S s W8.1
Acer Aspire E15S 15,6“ HD, 4-jadrový CPU Intel N2940, 
4 GB DDR3, 1000 GB, Intel HD, DVDRW, čítačka kariet, 
webcam, wifi , HDMI, BT, USB 3.0, Windows 8.1

AKCIOVÁ CENA - 429,- € !!!

AKCIOVÁ CENA - 299,- € !!!

INTERNET ADSL – AKCIA  - Dátovo neobmedzené pripojenie rýchlosťou 5120 kbit/s 
od 12.50 €/mesiac, 10240 kbit/s od 17,50 €/mesiac počas celej doby viazanosti (18 mes).

Pozvánka na divadelné predstavenie
Mesto Stropkov odbor školstva a kultúry Vás pozýva na divadelné predsta-

venie Aj muži majú svoje dni, ktoré sa uskutoční v utorok 8. decembra 2015 
o 19.00 h v divadelnej sále kultúrneho strediska. Divadelné predstavenie 

Aj muži majú svoje dni je komédiou nemeckého autora islandského pôvodu 
Kristofa Magnussona. Je zábavným pohľadom do sveta mužov, ktorí sa skrý-
vajú pred svojimi ženami a ti e trávia všetok voľný čas v obchodných centrách. 
Rozohrané situácie prinesú množstvo nečakaných zvratov a zápleti ek a možno 
aj odpoveď na otázku, či je vôbec možné žiť vo svete žien. Štyria sexi muži po-
núkajú svoj návod. Tak nahliadnite s nami za oponu.
Hrajú: Branislav Deák, Ján Jackuliak / Marián Mitaš, Gregor Hološka, Milan Bahúl. 

Réžia: Marti n Mňahončák
Vstupné v predpredaji je 10,- € v deň predstavenia 13,- €. Lístky si môžete 

zakúpiť v kancelárii OŠK č. dverí 41 v budove kultúrneho strediska.
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Montáž strešných
snehových zábran.

Tel.: 0905 480 575

PREDÁM
* Predám 1,5 – ročnú fenku Bišona 

bez PP. Tel.: 0908 576 856.
* Predám cirkulár. Cena dohodou. 

Tel.: 0908 090 231.
* Predám konzumné zemiaky. Cena 

dohodou. Tel.: 0918 263 970.
* Predám lúpané vlašské orechy. 

Cena dohodou. Tel.: 0948 399 414.
* Ponúkam na predaj chutné do-

máce vianočné trubičky. 1 balenie 
– 17 ks za jedno euro. Tel.: 0905 163 
884, 0908 844 509.
* Predám výkrmové ošípané. Tel.: 

0911 859 139.
* Predám elektrický vozík pre te-

lesne posti hnutých. Cena dohodou. 
Tel.: 0908 283 493.
* Predám 2 – mesačné šteňa mini 

yorkshirského teriéra. Cena 80,- €. 
Tel.: 0911 355 423.
* Predám 2 ks paplónov, 2 ks van-

kúšov z domáceho vyčisteného pe-
ria. Vankúše a paplóny boli ušité v 
auguste tohto roku. Tel.: 0918 042 
654.
* Predám cirkulár 7KW, cena doho-

dou. Tel.: 0904 318 234.
* Predám odstavčatá. Tel.: 742 

2281, 0908 854 981.
* Predám detský kočík, trojkombi-

nácia – čierno-ružový, cena 85,- €. 
Tel.: 0948 505 668.
* Predám jatočné ošípané – aj očis-

tené polky. Tel.: 0902 104 564.
* Predám odstavčatá. Tel.: 0944 

542 505.

NEHNUTEĽNOSTI

* Dám do prenájmu priestor vhod-
ný na kanceláriu alebo salón na ná-
mestí  v SP. Tel.: 0902 282 152.
* Predám 2,5 – izbový byt na Ul. 

Mati ce slovenskej po kompletnej re-
konštrukcii. Tel.: 0905 417 974.

OBČIANSKA INZERCIA
* Kúpim 2- izbový tehlový byt v SP. 

Tel.: 0915 424 114, 0949 535 944. 
* Predám 2,5 – izbový byt po čias-

točnej rekonštrukcii. Tel.: 0907 476 
255.
* Kúpim 1-izbový byt v Stropkove. 

Tel.: 0910 964 114.
* Predám 2-izbový byt prerobený 

na 3-izbový po čiastočnej rekon-
štrukcii. Cena dohodou. Tel.: 0907 
023 344. Volať po 16.00 hod.
* Predám rekonštruovaný 2-podlaž-

ný rod. dom v strede obce N. Olšava. 
Tel.: 0903 541 877.
* Predám garáž na ul. Kukučinovej 

(pri býv. pekárni) v Stropkove.Tel.: 
0903 541 877.

AUTO-MOTO
* Predám FABIU 1,2 HTP, r. v. 2004. 

Tel.: 0905 326 240.
* Predám FIAT STILO COMBI 1,6 

benzín, 16 V, r.v. 12/2013, najaz-
dených 117 500 km. Tel.: 0910 199 
934, 0907 174 425.
* Obec Bžany ponúka na predaj 

prebytočný majetok: motorové vozi-
dlá – Volkswagen Golf, dočasne od-
hlásený a Renault Thalia, havarova-
ný s ŠPZ, platnou STK a EK. Vhodné 
na súčiastky. Cena dohodou. Tel.: 
0905 446 121.
* Výkup a predaj Škoda Felícia. Tel.: 

0905 326 240.

KÚPIM
* Kúpim suché palivové drevo, naj-

lepšie trojročné. Tel.: 0911 810 513.

RÔZNE
* Pokládka zámkovej dlažby, opor-

né múry, ploty, kompletné prerába-
nie kúpeľní a iné stavebné práce. 
Tel.: 0944 524 324.
* Prevádzame prerábanie domov a 

bytov, bytové jadrá, sti erky, sadro-
kartóny, chodníky, zámkové dlažby. 
Tel.: 0908 840 671, 0910 339 199.
* Renovácia vaní priamo u 

Úradné, odborné
 a bežné preklady

 - všetky jazyky
www.asined.skTel.: 0908 665 046, 0915 544 915

Kúpim alebo vezmem do prenáj mu 
ornú pôdu a lúku v Krišľovciach, 
Brusnici a Kolbovciach.
Tel.. 0917 122 359

ZVÁRANIE
auto a moto PLASTOV.

Tel.: 0917 610 097

PREDVIANOČNÉ NÁKUPY !
Pánska móda + Autokozmeti ka 

a autovône. Super ceny.
Oproti  kláštornému kostolu.

zákazníka. Vaňa stará ako nová. 
Tel.: 0911 869 735.
* Hladený betón do garáží, dielní, 

altánkov... Tel.: 0944 601 077.
* Physiofi t – Bc. Mária Blanárová 

(fyzioterapeut) – liečebná rehabili-
tácia (masáže, cvičenia, elektrolieč-
ba). Tel.: 0944 480 185.
* FIJA – Jaroslav Fiľarský. Rez ovoc-

ných stromov a domáce zabíjačky, 
pravé domáce výrobky. Tel.: 0903 
575 612. 

* Ponúkam predaj a opravu kotlov 
+ kúrenie a voda. Tel.: 0905 824 
033. 
* Ponúkam osobnú prepravu od 1 

do 20 osôb minibusmi a nákl. do-
pravu do 2 t, aj zahraničie. Cena od 
0,40 €. Kuriérske služby. Odťahová 
služba. Tel.: 0905 824 033. 

DARUJEM
* Darujem maštaľný hnoj. Tel.: 

0902 104 564.
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Stolný tenis v Československu oslavoval 90. výročie 
exhibíciami legiend, aj súčasných reprezentantov

Stropkov sa stal 
opäť Mekkou stolného 
tenisu. Po superligových 
súbojoch STO Miňovce, 
či kvalifi kačných du-

eloch ženskej reprezentácie proti  
Turecku a Portugalsku sa priaznivci 
tohto športu stretli opäť, aby oslávili 
90. výročie založenia stolného tenisu 
v Československu. 

Stolný tenis na Slovensku, i za 
riekou Moravou má mimoriadne bo-
hatú históriu. Práve Československo 
toti ž patrilo v roku 1926 medzi deväť 
zakladajúcich členov Medzinárodnej 
stolnotenisovej federácie (ITTF). 
O jeho popularite svedčí i fakt, že 
dnes je u nás 12 000 registrovaných 

hráčov, ktorí pôsobia v rámci desia-
ti ch stupňov súťaží. „Myslím si, že 
90 rokov organizovaného stolného 
tenisu v Česku a na Slovensku nie je 
všedná vec, navyše ak si uvedomíme, 
že stolný tenis je druhý najpočetnej-
ší šport v Európe a pred chvíľou som 
sa dozvedel, že vo svete má dokon-
ca najviac registrovaných asociácií,“ 
pripomenul primátor mesta Stropkov 

Ondrej Brendza.
Prestí ž vydarenej športovo-spo-

ločenskej akcii dodala i prítomnosť 
predsedu Slovenského stolnoteniso-
vého zväzu Zdenka Kríža a predse-
du Českej asociácie stolného tenisu 
Zbynka Špačeka. „Vzťahy medzi čes-
kou a slovenskou stolnotenisovou 

asociáciou sú veľmi dobré a s hrdos-
ťou môžem prehlásiť, že nám ich zá-
vidí celá Európa. V spoločnom drese 
sme strávili 61 rokov, preto by som 
chcel slovenskému stolnému tenisu 
popriať čo najväčšie úspechy, mnoho 
športových talentov a veľa nadšen-
cov, ktorí budú v tejto tradícii pokra-
čovať ďalej,“ uviedol Z. Špaček. 

Úctyhodný fakt sa však viaže 
k funkcionárskej  kariére jeho sloven-
ského kolegu Z. Kríža, ktorý je na čele 
zväzu (až neuveriteľných) 33 rokov! 
„Keď som začínal, nikdy by mi ne-
napadlo, že to bude trvať polovicu 
môjho života. Priznávam, nie je to 
jednoduché, lebo ak to spočítam, 
počas môjho funkčného obdobia som 
bol dva roky na ME a dva roky na 
MS na služobnej ceste. Táto funkcia 
si vyžaduje dosť času, z čoho nemá 
radosť napr. moja manželka, ale 
vzťah k športu a láska k stolnému te-
nisu vždy zvíťazili,“ dodal s úsmevom 
predseda SSTZ. 

Počas štvrtkového večera sa iba 
nerečnilo, ale samozrejme sa aj hralo. 
V prvom exhibičnom stretnutí  nastúpili 
domáca Eva Jurková a Ema Labošová, 
ktoré vystriedali slovenskí repre-
zentanti  Peter Šereda s Ľubomírom 
Pištejom. Rodák z Prešova je popri 
stolnom tenise úspešný i v ping pon-
gu, odkiaľ má doma z majstrovsti ev 
sveta v Londýne bronzovú medailu. 
„Rozdiel je v tom, že sa hrá s rake-
tami z dreva a šmirgľa. Set sa počí-
ta do 15, pričom sa nemusí skončiť 
dvojbodovým rozdielom a zaujíma-
vým pravidlom je doublé point, ktorý 
ohlásim pred podaním a keď výmenu 
vyhrám, získavam dva body,“ vysvet-
ľoval Ľ. Pištej. 

Za zelený stôl sa nečakane posta-
vil aj Milan Grman. S 13 medailami 
(5 x zlato, 5 x striebro a 3 x bronz) 
z majstrovsti ev Európy juniorov je 
v doterajšej histórii najúspešnejším 
slovenským hráčom na európskych 
šampionátoch mládeže! Člen bron-
zového reprezentačného družstva 
mužov ČSSR na ME 1986 v Prahe 
a ČSFR na MS 1991 v Chibe zhodil 
sako a predviedol kusisko svojho 
umenia. Finále v Stropkove patrilo 
svetovej šou dvojice Milan Orlowski 
– Jindřich Pánsky. V ich prípade pla-
tí , že zabudnite na konzervatí vnu hru 
a predstavte si momenty, kedy hrajú 
s dvomi lopti čkami, tromi lopti čkami, 
panvicou, miniraketou zastrčenou 
za pásom, topánkou, kladivom, či 
mlynským kolom počas výmen alebo 
dobiehaním „kraťasov“ s výskokom 
na stôl... „Ako prví prišli s touto šou 
Francúzi Secreti n a Purkart, no ten 
mal zdravotné problémy so srdcom 
a po operácii musel s hraním prestať. 
Nám dvom vtedy napadlo, že by bola 

veľká škoda nepropagovať tento 
nádherný šport ďalej. Nechceli sme 
však nikoho kopírovať, preto sme si 
vymysleli vlastný program. Sme radi, 
že môžeme robiť stolnému tenisu re-
klamu a týmto spôsobom priti ahnuť 
do telocvične nielen mládež, ale aj 
staršiu generáciu,“ uviedol majster 
Európy a vicemajster sveta v štvorhre 
a tréner českej mužskej reprezentácie 
J. Pánsky. 

Moderátor akcie Slavo Rapáč vy-
ti ahol na Milana Orlowskeho informá-
ciu, že otec majstra Európy v dvojhre, 
aj štvorhre oslávil tento rok 100 rokov. 
Za touto poznámkou nasledovali kon-
štatovanie, že má pred sebou ešte 40 
rokov kariéry a zároveň otázka, čo by 
chcel za ten čas sti hnúť. „Otec sa stal 
majstrom Európy veteránov vo veku 
80 rokov, teda mám ešte dosť času 
sa mu vyrovnať. Samozrejme, stolný 
tenis má stále baví a môžem pove-
dať, že športom som posadnutý, lebo 
hrám aj tenis, golf alebo lyžujem,“ 
prezradil M. Orlowski, ktorý spolu s J. 
Pánskym získali v roku 1985 na MS vo 
štvorhre striebro. 

Organizátori osláv 90. vý-
ročia založenia stolného tenisu 
v Československu nezabudli ani 
na osobnosti  z regiónu Stropkova 
a Svidníka. Za dlhoročnú činnosť 
ocenili strieborným odznakom SSTZ 
úspešného mládežníckeho trénera 
Vladislava Sluka a Ladislava Jurka, 
ktorý s STO Miňovce priniesol do 
Stropkova špičkové súboje v domácej 
Extralige a medzinárodnej Superlige. 
„Všetci máme ambície a túžby, ale 
hoci som možno ani sám neveril, 
kam to doti ahneme, nakoniec to 
malo správnu postupnosť – I. liga, 
Extraliga, Superliga a dva kvalifi kač-
né zápasy. Myslím si, že aj dnes sme 
mohli vidieť, že naša práca nebola 
márna,“ konštatoval L. Jurko. 

Ako manažér sa L. Jurko zaradil 
medzi ikony slovenského stolného 
tenisu, pretože je absolútne obdivu-
hodné, koľko času a energie doká-
zal venovať kariéram dcér Ľudmily 
a Evy, ktorá patrí medzi naše najlepšie 
hráčky a úspechy žne aj na medziná-
rodnej úrovni. „Zo Stropkova Evka 
prestúpila do Topoľčian, kde hneď 
dopomohla k zisku ti tulu, v minulej 
sezóne získala s Nadarzynom, klu-
bom z predmesti a Varšavy, bronz 
a v aktuálnom súťažnom ročníkom 
je líderkou Krosna. Pred dvoma me-
siacmi sa v rakúskom Badene stala 
na Majstrovstvách Európy nepo-
čujúcich športovcov dvojnásobnou 
šampiónkou, momentálne je medzi 
nepočujúcimi stolnými tenistkami 
druhou hráčkou sveta a jej métou 
je stať sa o rok v Turecku svetovou 
majsterkou,“ zhrnul L. Jurko. -im-

Volejbal - staršie žiačky
V 6. kole Majstrovsti ev oblasť 

Východ vo volejbale starších žiačok 
narazili hráčky MVK Stropkov na sú-
pera zo Svidníka. Na palubovke hostí  
Stropkovčanky bojovali len v prvom 
zápase, kde po dobrom výkone pod-
ľahli svojim rivalkám v tajbrejku. 
V druhom zápase boli domáce hráčky 
sústredenejšie a bojovnejšie.

Výsledky: MVK Stropkov – ŠK 
Komenského Svidník 2:3 (-17, 21, 
18, -18, -6), MVK Stropkov - ŠK 
Komenského Svidník 0:3 (-11,-21, -14)

Zostava družstva: Pariláková A., 
Tchirová N., Andrejovská L., Dzurjová 
B., Volčková L., Fečková N., Hnátová 
N., Zajtková M., tréner: Mgr. Alexík P.

Dohrávku 2. kola Majstrovsti ev 
oblasť Východ vo volejbale starších 
žiačok odohrali hráčky MVK Stropkov 
B v pondelok 16.11.2015 na palubov-
ke družstva Skóre Snina. V obidvoch 
zápasoch podali veľmi zlý, nekoncen-
trovaný výkon a súperovi poľahky 
podľahli. 

MVK Stropkov – Skóre Snina 0:3 
(–15, -21, -22), MVK Stropkov - Skóre 
Snina 1:3 (-16,-14, 20,-14)

Zostava družstva: Bujdošová M., 
Pariláková A., Tchirová N., Andrejovská 
L., Dzurjová B., Volčková L., Fečková 
N., Hnátová N., Zajtková M., tréner: 
Mgr. Alexík P.

V 7. kole Majstrovsti ev oblasť 
Východ vo volejbale starších žiačok si 
svoje sily zmerali hráčky MVK Stropkov 
B a MVK Stropkov A na palubovke ZŠ 
Mlynská Stropkov. Prvý zápas hráč-
ky Stropkova B chybovali na podaní 
a príjme podania, hrali veľmi kŕčovito 
v obrane a hlavne bez nasadenia.

Druhý zápas bol z pohľadu výko-
nu hráčok B družstva oveľa lepší, bo-
jovnejší a nebyť chýb v koncovkách 
prvého a treti eho setu mohli naplno 
bodovať. V tomto zápase sa prejavila 
vyhratosť o rok starších hráčok druž-
stva A. 

MVK Stropkov B - MVK Stropkov 
A 0:3 (-13, -15, -21), MVK Stropkov B 
- MVK Stropkov A 1:3 (-23, 19, -24, -16)

Zostava družstva: Bujdošová M., 
Pariláková A., Tchirová N., Andrejovská 
L., Dzurjová B., Volčková L., Fečková 
N.., Zajtková M., tréner: Mgr. Alexík P

-ap-
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Spoza zelených stolov
Medziokresná stolnotenisová liga mala na programe počas 

víkendu už ôsme kolo. V ňom sa darilo viac domácim družstvám, 
ktoré zvíťazili v piati ch stretnuti ach. Česť hostí  zachraňovalo 
Lužanské céčko, ktoré zdolalo Svidnícke éčko. Z prvého víťazstva 
v tejto sezóne sa tešila aj Radoma, ktorá prekvapujúco hladko vy-

hrala nad Hrabovcom.
ŠŠK Centrál Svidník D - STMK Stropkov Bokša B 11:7 (Nemec 4,5; Štefanco, 

Vasileko po 2,5; Antoš 1,5 – Tirer 3; B.Bedruň 2; J.Bedruň, Bujdoš po 1)
ŠŠK Centrál Svidník E - JMC Lužany pri Topli C 8:10 (Miňo 3,5; Kurej 2,5;Mi-

kuš 2 – Kosár 4,5;Vavrek, Rozkoš po 2; Sl. Gdovin 1,5) 
JMC Lužany pri Topli B- TJ Reál Svidnička 13:5 ( Kočiš, M. Cigán, Sabol po 

3,5; K.Cigán 2; Tomko 0,5 – Klim 3; Kozák, Soľanka po 1) 
STO Brusnica - ŠM TJ Staškovce 12:6 (M.Antoš 4,5; Fečko 3,5; J.Antoš 2,5; 

Ľ.Antoš 1,5 – Hrušč, Marti n Maliňak, Timan po 2) 
ŠŠK Centrál Svidník C - STMK Stropkov Veterán C 16:2 (Kosár, Petrík, 

M.Kosť po 4,5; Kostelník 2; Vasiľ 0,5 – Mihok, Bunda po 1) 
TJ Radoma - GS Vyšný Hrabovec 15:3 (J.Baran 4,5; Pavlišin 4; Dančišin 3,5; 

Hrušč, Radomsky po 1,5 – V.Medvec, Staničar, Bičej po 1) 
STOP Oľšavka voľno.
Deviate kolo je na programe 27.11.2015 o 18. hodine a stretnú sa: STMK 

Stropkov Veterán 
C -ŠŠK Centrál 
Svidník D; STMK 
Stropkov Bokša B 
- STO Brusnica; TJ 
Reál Svidnička - ŠŠK 
Centrál Svidník E; ŠM 
TJ Staškovce - JMC 
Lužany pri Topli B; 
GS Vyšný Hrabovec 
- ŠŠK Centrál Svidník 
C; STOP Oľšavka - 
TJ Radoma; JMC 
Lužany pri Topli C voľno.

1. Centrál Svidník C 8 6 2 0 98:46 22
2. Centrál Svidník D 8 6 1 1 95:49 21
3. STOP Oľšavka 7 6 0 1 83:43 19
4. Brusnica 7 5 0 2 77:49 17
5. Lužany B 7 4 1 2 83:43 16
6. Stropkov - Bokša B 7 4 1 2 80:46 16
7. Staškovce 7 4 0 3 74:52 15
8. Vyšný Hrabovec 7 3 1 3 55:71 14
9. Lužany C 8 2 0 6 46:98 12
10. Stropkov Veterán C 7 2 0 5 42:84 11
11. Centrál Svidník E 8 1 0 7 48:96 10
12. Radoma  8 1 0 7 39:105 10
13. TJ Reál Svidnička 7 1 0 6 44:82 9

Tabuľka

Stropkov privítal 21. novembra v siedmom kole na domácej 
palubovke STO SEDLICE B. Naše družstvo v tomto stretnutí  čakalo 
vyrovnané stretnuti e, čo sa aj potvrdilo, len škoda, že sa mu nepo-
darilo bodovať, mrzí len tesná prehra.

STMK STROPKOV - STO SEDLICE B 8:10
Body: Mitt er 4,5; Malina 2,5 a Bedruň Jozef 1
Nasledujúce kolo cestuje náš tí m do Lužian, kde sa stretne v derby súboji 

s miestnym A mužstvom. Stretnuti e bolo naplánované na sobotu 28. 11. 2015 
o 17. hodine, ale keďže v ten deň je naplánovaný turnaj memoriál Miroslava 
Čižmára, tak sa celé stretnuti e odohrá vo štvrtok 26. 11. 2015 so začiatkom 
o 17. hodine.

IV. liga ŠARIŠSKO – DUKLIANSKA

Evka Jurková potešila deti besedou
Keď sa povie Eva 

Jurková, určite mnohým 
obyvateľom stropkov-
ského okresu napadne 
stolný tenis. Práve v tom-

to športe je táto mladá talentovaná 
Miňovčanka veľmi úspeš-
ná. Ako malé šesťročné 
dievčatko nastúpila do 
prvého ročníka Cirkevnej 
základnej školy sv. Petra 
a Pavla v Stropkove. Vďaka 
svojej šikovnosti  a húžev-
natosti  pokračovala dru-
hým stupňom už v špor-
tovom gymnáziu. Učitelia 
z jej „základky“ na ňu však 
nezabudli, veľkú podporu 
má istotne aj od terajšej 
pani riaditeľky či súčas-
ných, ale aj bývalých žia-
kov. O tom svedčí aj fakt, 
že minulú stredu pripravili 
pre Evku besedu v priesto-
roch školy. Keď toto mladé 
útle dievča vstúpilo do te-
locvične, zaslúžene dosta-
lo od všetkých prítomných 
obrovský potlesk. Evku 
sprevádzal aj jej tréner 
a ocko. Nechýbala ani 
trénerova dcéra, ktorá sa 
takti ež veľmi úspešne venuje tomuto 
športu, zúčastnil sa aj Evkin kamarát, 
ktorý ti ež hráva stolný tenis, svojou 
prítomnosťou potešil aj pán dekan. 
Na začiatku tohto milého podujati a sa 

predstavili žiaci a žiačky, ktorí spestrili 
úvod dopoludnia spevom či tancom. 
Potom nasledovala beseda s Evkou, 
v ktorej dostala mnoho zaujímavých 
otázok. Čo to o svojej zverenkyni pre-
zradil aj jej tréner. „Vráti m sa pätnásť 

rokov dozadu. Približne v tom čase sa 
Evin otec rozhodol, že dá svoju dcéru, 
Ľudku, ku mne na tréningy. Chodila 
s nami aj Eva, tú som však vtedy vní-
mal len ako taký doplnok. Mal som 

vtedy pocit, že nám len zbytočne za-
vadzia. Časom sme sa však aj napriek 
tomu rozhodli, že jej dáme raketu. 
Vtedy prišiel zlom, spozoroval som, 
že ju to nesmierne baví a je šikovná. 
Začal som sa o ňu ako o hráčku vážne 
zaujímať. Všetko sa dá, je však po-
trebné chcieť. Táto slečna môže byť 
pre všetkých veľkou inšpiráciou,“ aj 
týmito slovami moti voval deti  k tomu, 
aby sa nevzdávali svojho sna. Športovo 
založená Miňovčanka je výnimočná aj 
v tom, že napriek svojmu hendikepu, 
sa v stolnom tenise presadila aj ako 
hráčka medzi zdravými športovcami 
a to veľmi dobre, patrí medzi 150 naj-
lepších hráčok v tejto oblasti . V rámci 

nepočujúcich je v tomto športe dru-
há najlepšia na svete, čo je skutoč-
ne obrovský úspech. Našu rodáčku 
najbližšie čakajú Majstrovstvá sveta 
družsti ev žien a mužov v Malajzii. Po 
diskusii ukázala Evka spolu s tréne-
rom, ako sa pasujú na tréningoch. Deti  
si mohli vyskúšať zahrať ping - pong 
s touto úspešnou športovkyňou. Na 
konci nasledovala autogramiáda a fo-
tenie. My sme mali z celého podujati a 
veľmi príjemné pocity, krásny zážitok 
si však určite odniesli najmä žiaci tejto 
základnej školy. Evkin tréner ich na-
moti voval, tenistka vyčarila úsmev na 
tvári aj vďaka podpisu. Na tento krás-
ny deň si budeme môcť všetci zaspo-
mínať ti ež prostredníctvom pekných 
fotografi í.   -pet-

Marián Veselý oslavuje 40-tku
Dlhoročný aktí vny hráč Mšk Tesla 

Stropkov, v súčasnosti  asistent trénera 
mužov a tréner starších žiakov Marián 
Veselý sa v utorok 
24.11. dožíva život-
ného jubilea. „Veso“, 
ako mu priatelia často 
vravia, je odchovan-
com stropkovského 
futbalu, no pôsobil 
aj mimo Stropkova. 
Futbalové kvality po-
tvrdzoval v Trenčíne, 
neskôr v Humennom 
a od roku 2004 až po 
jarnú časť minulej 
sezóny obliekal dres 
Stropkova. V pozícii 
hrajúceho asisten-
ta vypomáhal keď to bolo potreb-
né a v krízových situáciách bol pre 

stropkovský klub k dispozícii aj v po-
zícii hlavného trénera. Zástupca riadi-
teľa Základnej školy na Mlynskej ulici 

má vo futbalovom 
remesle troch po-
kračovateľov. V jeho 
šľapajách kráčajú sy-
novia Marián, Tibor 
a najmladší Jonáš. 
Všetci z nich patria vo 
svojich kategóriách 
medzi najšikovnejších 
a robia hrdému otco-
vi radosť. Mariánovi 
želáme v mene celej 
futbalovej verejnos-
ti  v ďalších rokoch 
života veľa Božieho 
požehnania, zdravia, 

lásky, radosti  a zdaru v každom smere. 
Všetko najlepšie!   -eb-

V sobotu na programe štart 
Mestskej ligy v halovom futbale

Prvé kolo treti eho ročníka ob-
novenej halovej ligy je na programe 
už túto sobotu 28. 11. so začiatkom 
o 16.00 hod. v Mestskej športovej 
hale („tzv. mraznička“). Do súťaže 
sa doposiaľ prihlásilo 8 mužsti ev. 
Prípadní ďalší záujemcovia sa môžu 
prihlásiť na tel. č. 0907 693 512 ale-
bo správou na facebooku na účet Erik 
Burcak najneskôr do stredy (25.11) do 
13:00. Štartovné je 135 eur za jedno 
mužstvo. Stretnuti e vedúcich muž-
sti ev a zároveň rozlosovanie prvého 
kola je naplánované na piatok 27. 11. 
o 18.30 hod. v Mestskej športovej hale 

v Stropkove. Novinkou pre divákov je 
ti povacia súťaž. Pred každým zápasom 
môžu diváci ti povať výsledok stretnu-
ti a prostredníctvom správy na facebo-
okovej stránke Mestská halová liga ale-
bo priamo v Mestskej športovej hale. 
Na troch divákov s najvyšším počtom 
bodov v ti povacej súťaži čakajú v zá-
vere treti eho ročníka vecné ceny. Ženy 
majú vstup zdarma, vstupné pre mu-
žov nad 15 rokov je 50 centov. V pre-
stávke posledného zápasu sa žrebuje 
tombola a novinkou je aj súťaž zruč-
nosti  vyžrebovaného diváka v streľbe 
na prázdnu bránu.   -eb-
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Šarišská liga mládeže
V sobotu 21.11. odštartovala Šarišská liga mládeže. V turnaji 

Grand Prix, kde hrali hráči do 14 rokov s rati ngom do 1400 sa veľ-
mi dobre darilo Dominikovi Ivančovi, ktorý so ziskom piati ch bo-

dov vybojoval prvenstvo vo svojej kategórii. Škoda zaváhania v poslednom 
kole, keď prehliadol svoje možnosti  na jedno ťahový mat a neskôr aj ďalší 
matový útok, lebo by sa stal absolútnym víťazom turnaja. V OPEN turnaji 
si dobre počínal Eduard Paňko, ktorý sa umiestnil na šiestom mieste a na 
medailu mu chýbal polovička bodu. Blízko mal aj k úspechu s víťazom tur-
naja, ale v časovej ti esni nenašiel víťazný ťah. 

ŠK Stropkov+Svidník – ŠK SANAS Sabinov „C“ 5,0 : 3,0. 
Treti a liga pokračovala druhým kolo. Naši šachisti  hrali na domácej 

pôde s rezervou prvoligového družstva Sabinova. Na oboch stranách chý-
bali niekoľkí hráči základnej zostavy a papierovým favoritom boli domáci. 
„Miniatúrka“ sa podarila Matúšovi Kotorovi, poviazal súpera a útok zakon-
čil matom. Podobne aj Eduard Paňko ml. bez väčších problémov pridal ďalší 
bod opäť s matovým záverom. Nasledovala remíza Petra Magdziaka aj keď 
mal podstatne lepšiu pozíciu. Nečakaný bod pridal Kamil Butala pretože vo 
vyrovnanej pozícii sa jeho súper pusti l do zberania materiálu a nevidel ma-
tový útok. Sabinov znížil bodom na prvej šachovnici, keď Radoslav Paňko 
nebol aj z dôvodu zdravotných ťažkostí  celkom v pohode. Nasledovalo však 
štvrté víťazstvo, ktoré elegantne aj keď v časovej ti esni vybojoval Juraj Lažo 
na trojke. Druhá remíza sa zrodila na šachovnici Jana Karneka, keď po vý-
menách sa pozícia príliš zjednodušila a vyrovnala. Záverečná parti a patrila 
hosťom, keď Eduard Paňko st. pokazil výbornú pozíciu zo zahájenia.
Kompletné výsledky a tabuľky nájdete na www.stropkov-svidnik.chess.sk

Šachové krúžky
CZŠ sv. Petra a Pavla, štvrtok, 14:30 hod.
Bývalé CVČ pri ZOO, piatok, 16:30 hod. 

Akcie
25.11. Krajské kolo stredných škôl, Humenné
26.11. Krajské kolo základných škôl, Humenné
29.11. Treti a liga, ŠK Lipany - ŠK Stropkov+Svidník

ŠACH

Juniorky aj po štvrtom kole stále na čele tabuľky
V sobotu 21.11.2015 

odohrali volejbalistky VK 
CeleGroup Stropkov už štvr-
té kolo 1.ligy junioriek doma 

proti  súperkám zo Spišskej Novej Vsi.
Tí, ktorí sledovali minuloročnú se-

zónu mohli očakávať vyrovnaný súboj, 
keďže Spišiačky boli jedným z dvoch 
najsilnejších súperov našich dievčat 

v skupine východ a ti ež sa predstavili 
na Majstrovstvách SR. Avšak takýto 
príjemne prekvapujúci priebeh dvoj-
zápasu nikto nečakal.

Prvý set sa začal podľa predpo-
kladu veľmi vyrovnane. V koncovke 
dokonca hosťujúce družstvo vyhráva-
lo o tri body, avšak nepriaznivý stav 
Stropkovčanky zvráti li možno aj vďa-
ka plniacej sa tribúne, ktorá ich spolu 
s fanklubom neutí chajúco povzbudzo-
vala. Ďalšie dva už v plnom rozsahu re-
žírovali domáce, ktoré obetavou hrou 
v poli a razanciou na sieti  dosiahli zisk 
troch bodov vďaka výhre 3:0.

Druhý zápas sa niesol v rov-
nakom duchu ako prvý, i keď ply-
nulosť hry Stropkovčaniek prerušil 
moment v druhom sete, kedy sa 
v koncovke dokázali hosťujúce 
volejbalistky doti ahnuť na rozdiel 
bodu, no ani to nestačilo na rozho-
denie dievčat VK CeleGroup a set 

VK CELE GROUP STROPKOV - VK SPIŠSKÁ NOVÁ VES 3:0, 3:0
ukončili vo svoj prospech. Málo vlast-
ných chýb v spojení s odvážnou hrou 
prinieslo svoje ovocie v podobe ďalšej 
výhry 3:0.

Družstvu gratulujeme k cenným 
šiesti m bodom a organizátorom, fan-
klubu i početnému publiku ďakujeme 
za vzácnu podporu. Tiež sa chceme 
poďakovať Mestu Stropkov spolu so 

ZŠ Mlynskou za poskytnuti e vhodných 
priestorov.

Najbližšie sa dievčatá predstavia 
5.12.2015 v Košiciach a domáci zápas 
proti  Hnúšti , na ktorí ste srdečne po-
zvaní, odohrajú 19.12.2015.

Zostava: K. Bodnárová, D. 
Gondeková, I. Keselicová, M. 
Keselicová, A. Petrová, T. Rusnáková, 
N. Slivová, N. Sovičová, I. Široká, N. 
Špaková, S. Tabišová, S. Tomková, 
Š. Tomková, A. Vrabľová, asis-
tentka trénera S. Pariláková, 
p. tréner Maroš Šturák. -št-

Tabuľka
1. VK Cele Group Stropkov 8 8 0 24
2. ŠKM Liptovský Hrádok 6 6 0 18
3. VK Slávia TU Košice 6 5 1 14
4. VK Iskra Hnúšťa 8 4 4 11
5. VK Kúpele Brusno 8 2 6 5
6. VK Spišská Nová Ves 6 2 4 6
7. MŠK Žiar nad Hronom 8 2 6 6
8. TJ Slávia TU Zvolen 8 2 6 9
9. KV MŠK Oktan Kežmarok 6 1 5 3

Volejbal - mladšie žiačky
V 3. kole Majstrovsti ev oblasť 

Východ mladších žiačok v trojkovom 
volejbale (22.11.2015 ) cestovali 
hráčky MVK Stropkov A do Vranova 
nad Topľou. V prvom zápase hráčky 
Stropkova zdolali hráčky zo Spišskej 
Novej Vsi bez straty setu. Druhý zápas 
nezvládli proti  domácemu Vranovu 
a podľahli mu v oboch setoch. 

Zostava Stropkov A: Balážová S., 
Šafránková E., Nemcová S., Hybeľová 
R., Cichá K., Dovičaková K., tréner: 
Mgr. Alexík P.

Výsledky: MVK Stropkov A - VK 
Spišská Nová Ves 2:0 (21, 21), MVK 
Stropkov A - MVK Vranov nad Topľou 
0:2 (-16, -10).

-ap-
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Rozpis pohotovostnej zubno-lekárskej ambulantnej starostl ivosti
sobota: 9.00 - 12.00 hod.              nedeľa a sviatok: 9.00 hod. - 11.00 hod.

28.11. Mikula Michal Giraltovce                                                                       054/732 21 67 054/488 82 13
29.11. Mikula Michal Giraltovce                                                                       054/732 21 67 054/488 82 13

VAŠE OHLASY
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Týždeň UNIVERSA FONTÁNA GALENOS   KAPPA   ELIXÍR Dr. Max PROXIMA
 Hlavná 1649       oproti  Hlavná 1544/65 Akad. Pavlova oproti nemocnici v nemocnici pri štvorobvode
 pri pošte    far. kostolu  obchodný dom

48. 2015 ————— ————— ————— ————— ————— ————— 23.11. - 29.11.
49. 2015 ————— ————— ————— ————— ————— 30.11. - 6.12. —————
50. 2015 7.12. - 13.12. ————— ————— ————— ————— ————— —————
51. 2015 ————— ————— —————  ————— 14.12.- 20.12. ————— —————
52. 2015 ————— ————— 21.12. - 27.12. ————— ————— ————— —————
53. 2015 ————— ————— ————— 28.12.- 3.1. ————— ————— —————
01. 2016 —————   4.1.- 10.1. ————— ————— ————— ————— —————
02. 2015 ————— ————— 11.1.- 17.1. ————— ————— ————— —————

Rozpis pohotovostných služieb lekární v meste Stropkov

Chodníky 21. storočia
Chcel by som sa opýtať vede-

nia mesta. Viem, že v meste je veľa 
obyvateľov, ktorým je jedno v akom 
meste žijú, no sú medzi nami aj takí 
ako ja, ktorému to jedno nie je. Môj 
postreh je k chodníkom v meste. 
Prečo sa pokrývajú asfaltom, keď 
predtým boli zo zámkovej dlažby? 
Nerozumiem tomu, veď dlažba bola, 
kam sa podela? To nie sú peniaze už 
ani na to, aby sa chodníky dali do pô-
vodného stavu? Chodníky v meste 
pokrývať asfaltom je výsmech doby 
21. storočia. Veď už aj v každej dedi-
ne robia chodníky zo zámkovej dlaž-
by. Myslel som si, že nové vedenie 
mesta bude mať záujem aj naďalej 
skrášľovať prostredie Stropkova. 
Sklamal som sa.   K. D.

Ploty
Z histórie vieme, že keď sa naši 

predkovia usídlili vo svojej zasľúbe-
nej zemi, postupne si nadobudnuté 
pozemky (územia) označovali. A tak 
si najprv na medze kládli veľké ka-
mene (balvany). Postupne podľa 

svojich možností  sa ohradzovali dre-
venými, neskôr železnými, plotmi 
a najvyššou formou boli kamenné 
múry. Tieto formy ochrany územia 
majú v dejinách tzv. periódy (opako-
vania). Názorným príkladom toho je 
aj jedna stavba viditeľná z vesmíru 
Čínsky múr, ktorý mal slúžiť na ob-
ranu pred nájazdmi výbojných mon-
golských kmeňov. Jeho opakovaním 
v dejinách bola stavba berlínskeho 
múru, ktorý mal chrániť pred preni-
kaním zhnitého kapitalisti ckého sys-
tému do prosperujúcej socialisti ckej 
spoločnosti . Na rozdiel od čínskeho 
múru, ktorý pretrval storočia a teraz 
slúži ako turisti cká atrakcia, berlín-
sky múr po niekoľkých desaťročiach 
nevydržal nával demokracie a zmizol 
z povrchu zemského. Čo sa týka nižšej 
formy a ochrany územia, t. j. plotov, 
ti e sme tu mali za socializmu a chrá-
nili našu socialisti ckú vlasť, hovorilo 
sa im ti ež železná opona. Tento plot 
zabezpečený nepretržitou ochranou 
bol tak technicky dokonalý, že vy-
zeralo ako by tu mal byť naveky. No 
prišla nežná revolúcia a plot padol 

ako hrad z kariet. Jeho časti  si turisti  
rozobrali ako talizmany. Po vzniku no-
vej ríše, tzv. Európskej únie, bola po-
treba nejako ju ohradiť. Použili na to 
neviditeľnú hranicu, tzv. šengenskú. 
Táto vydržala iba niekoľko desaťročí 
keď neodolala nájazdom migrantov 

a emigrantov z Ázie a Afriky. A tak 
teraz znova prichádza na rad stavba 
starého dobrého železného plota, no 
ak by nevydržal ani ten, máme v zá-
lohe ešte vyššiu formu ochrany úze-
mia - múry.   ujco

P.S.: Robme ploty ott y poty

Dom detí  Božieho milosrdenstva, n.o.
a Okresná organizácia Únie žien Slovenska v Stropkove

v spolupráci so Slovenskou humanitnou radou a Nadáciou Tesco
realizujú verejnú zbierku „Pomôžte spolu s nami“, ktorá bude prebiehať

počas všetkých štyroch adventných víkendov v supermarkete Tesco Stropkov
vždy od štvrtka do soboty každého víkendu.

Finančné prostriedky budú použité na realizáciu projektov
Domu detí  Božieho milosrdenstva, n.o.:

1. Koľko stojí zázrak? – kúpu a inštaláciu stropného zdvíhacieho zariadenia 
do rehabilitačnej miestnosti  a ďalších špeciálnych rehabilitačných 
a multi senzorických pomôcok

2. Vôňa práce – vybavenie miestnosti  a zakúpenie pomôcok k pracovnej 
terapii klientov.

K darovaniu fi nančných prostriedkov na ti eto účely budú 
v mene realizátorov spolu s poverenou zodpovednou dospelou osobou

 oslovovať zákazníkov študenti  a študentky Gymnázia Stropkov.
Za váš fi nančný príspevok ďakujeme!


